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PLE CORPORATIU ACTA NÚM. 4

Vila d’Argentona, comarca del Maresme, 27 de març de 2023, es reuneixen al Saló de 
Sessions de l’edifici noble de les Cases Consistorials per tal de celebrar sessió 
extraordinària, en primera convocatòria, del Ple Corporatiu els següents membres del 
mateix, assistits per la secretària de l’Ajuntament que certifica:

Alcaldessa-Presidenta.- Georgina Sabadell Simó  

Regidors assistents.- Joan Maria Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernandez, Àngel Puig  Boltà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gállego Marfà, 
Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras, Joan 
Martin Garachana, Susana Andrea López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat Calvo Català, 
Cristina Maynou i Casanovas i  Juan Francisco Fragoso Escribano

Secretària.- Míriam Tenas i Camps

Assisteix així mateix.-  La interventora de l’Ajuntament, Mihaela Olteanu Olteanu.

Quan són les 18:30 hores i existint el quòrum de constitució que estableix l’article 90.1) 
del Reglament d’Organització, funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, 
d’ordre de la Presidència comença la sessió sota el següent ordre del dia:

Sra. alcaldessa.- Abans de començar amb els punts de l'ordre del dia, doncs com fem 
sempre, malauradament hi ha hagut un altre cas de feminicidi a Catalunya i volem 
demanar un minut de silenci com fem sempre a cada ple.
I visc que el ple va aprovar el 2 de novembre de 2020 una moció per condemnar i 
mostrar el nostre dol pels assassinats per violència masclista a Catalunya.
Vista la notícia del passat 23 de març de 2023 per l'assassinat de la Marina, de 25 anys, 
veïna de García, a Rivera d'Ebre, on s'investiga com un feminicidi i han detingut un 
home de 24 anys que coneixia la víctima.
Aquest feminicidi vulnera els drets humans més essencials. L'assassinat és el tercer de 
Catalunya del que portem de l'any 2023.
Es proposa donar compliment al compromís adoptat per la Corporació per fer visible la 
dimensió real de cada feminicidi.
Com a mostra de dol i per expressar de forma pública i en memòria d'aquestes dones el 
nostre enèrgic rebuig i condemna a totes les formes i expressions de violències 
masclistes.
Moltes gràcies.

En aquest moment es guarda un minut de silenci.
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1. Renúncia del regidor del grup municipal Unitat, Argentona per la República, 
Pere Móra i Juvinyà

“En la sessió extraordinària constitutiva del Ple Corporatiu celebrada en data 15 de juny 
de 2019, el Sr. Pere Móra i Juvinyà va prendre possessió del càrrec de regidor de 
l’Ajuntament d’Argentona per la llista presentada per Unitat- Argentona per la República, 
en les últimes eleccions municipals.
 
En data 13 de març de 2023 el regidor Pere Móra ha comunicat oficialment la seva 
voluntat de renunciar a la condició de regidor d’aquesta.

Considerant el que disposa la Instrucció 3/2003, de 10 de juliol, de la Junta Electoral 
Central sobre substitució de càrrecs representatius de la corporació. 

Atenent al que disposen els articles 182 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, de 
Règim Electoral General i l’article 40 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel 
qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals. 

Es dona compte al Ple municipal del següent:

Primer.- PRENDRE coneixement de la renúncia al càrrec de regidor d’aquest 
Ajuntament del senyor Pere Móra i Juvinyà.

Segon.- DECLARAR la vacant d’un lloc de regidor/a pertanyent a la candidatura Unitat-
Argentona per la República. 

Tercer.- REMETRE certificació del present acord a la Junta Electoral Central a l’efecte de 
l’expedició de credencial acreditativa de la condició d’electe a favor del candidat que 
correspongui.”

Van quedar-ne assabentats

2. Informes sobre dictàmens, mocions i proposicions que hagi d’aprovar el Ple:

RECURSOS ECONÒMICS

2.1. Aprovació del Pressupost General de l’Ajuntament per a l’exercici 2023

“”Vist l’expedient núm. 2022/3189 tramitat en relació a l’aprovació del Pressupost General 
del municipi per a l’any 202.
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Atès que en data 8 de març de 2023 s’ha emès l’ informe econòmic financer i d'Intervenció 
sobre l'aprovació del pressupost i l’informe sobre el càlcul de l'Estabilitat Pressupostària i la 
Sostenibilitat Financera.

Atès que en data 10 de març de 2023, s’ha emès l’informe jurídic sobre la legislació 
aplicable i el procediment a seguir.

Atès que en data 14 de març de 2023, s’ha emès l’informe de control permanent no 
planificable sobre el Pressupost General de l’exercici 2023 que es presenta a aprovació, 
amb el resultat de conformitat amb observacions.

I, de conformitat amb allò establert en la secció 1a. del capítol primer del títol VI del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora 
de les hisendes locals, a l’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s’aprova 
l’estructura dels pressupostos de les entitats locals, modificada per l’Ordre HAP/419/2014, 
de 14 de març,  i a l’article 112 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
règim local,  al Ple Corporatiu proposo l’adopció dels següents

ACORDS:

Primer.- Aprovar inicialment i, en cas de que en el termini d’informació pública no es 
presentin reclamacions o suggeriments, definitivament el PRESSUPOST GENERAL 
MUNICIPAL PER A L’EXERCICI 2023, el qual, de conformitat amb allò previst a l’article 164 
del RDL 2/2004 queda integrat per:

1. El pressupost de l'Ajuntament d’Argentona, amb les seves bases d'execució, i
2. L’estat de previsió de despeses i d’ingressos de la societat municipal Aigües 

d'Argentona, SA.

1. PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT D’ARGENTONA per un import total de 22.104.353,82 
€, amb el següent desglossament:

Classificació per àrees:

PRESSUPOST DE DESPESES  2023  

ÀREA Crèdits inicials

1 - ALCALDIA 3.473.292,86 €

2 - SERVEIS GENERALS 983.444,76 €

3 - SERVEIS PERSONALS 5.700.735,05 €

4 - SERVEIS TERRITORIALS 10.070.250,11 €

5 - SERVEIS ECONÒMICS 1.324.739,51 €

6- MUSEU 551.891,53 €
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TOTAL 22.104.353,82 €

Classificació orgànica:

PRESSUPOST DESPESES 2023
Orgànica Descripció Crèdits inicials
100 UTG ALCALDIA 341.528,50 €

101 COMUNICACIÓ 21.932,66 €

110 UTG DE RRHH 262.354,33 €

111 ADMINISTRACIÓ DE PERSONAL 127.816,68 €

112 PREVENCIÓ RISCOS LABORALS 25.600,00 €

120 UTG PARTICIPACIÓ 94.004,94 €

121 COHESIÓ 435.427,77 €

130 POLICIA 1.699.010,98 €

131 MOBILITAT 216.800,00 €

132 PROTECCIÓ CIVIL 1.930,00 €

150 RÀDIO MUNICIPAL 236.887,00 €

151 BUTLLETÍ MUNICIPAL 10.000,00 €

200 UTG SERVEIS GENERALS 815.044,76 €

201 AJUNTAMENT 53.300,00 €

202 AJUNTAMENT ANTIC 20.530,00 €

220 INFORMÀTICA I INNOVACIÓ TECNOLÒGICA 94.570,00 €

300 UTG SERVEIS PERSONALS 225.069,09 €

301 PFI 37.710,00 €

302 LOCAL GINESTERES 5.560,00 €

304 CENTRE OBERT EL CROS 31.780,00 €

305 EDIFICI VELCRO 35.270,00 €

306 LA SALA 180.650,00 €

307 CASA GÒTICA 17.400,00 €

308 BIBLIOTECA MUNICIPAL 321.585,30 €

309 LOCAL ENTITATS 13.320,00 €

310 UTG CULTURA 234.588,18 €

311 FESTA MAJOR D'ESTIU 98.750,00 €

312 FESTA MAJOR D'HIVERN 10.530,00 €

313 ACTES CULTURALS I FESTES 78.070,00 €

314 PATRIMONI 1.550,00 €

315 CASA PUIG I CADAFALCH 1.450,00 €

317 EQUIPAMENT JUVENIL 414.102,87 €

320 UTG  EDUCACIÓ 382.546,41 €
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321 ESCOLA BERNAT DE RIUDEMEIA 103.750,00 €

322 ESCOLA D'ARGENTONA 157.750,00 €

323 ESCOLA SANT MIQUEL DEL CROS 113.350,00 €

324 ESCOLA LES FONTS 162.450,00 €

325 E.B. CARGOL TREUBANYA 216.550,00 €

326 INSTITUT ENSENYAMENT SECUNDARI 6.900,00 €

327 E.B. EL BOSQUET 508.350,00 €

330 UTG ESPORTS 410.561,14 €

331 ACTIVITATS ESPORTIVES I DE LLEURE 7.450,00 €

333 PAVELLÓ ESPORTIU MUNICIPAL 69.700,00 €

334 CAMP ESPORTIU MUNICIPAL 147.380,00 €

338 PISCINA MUNICIPAL 92.100,00 €

340 UTG SERVEIS SOCIALS 842.145,30 €

341 SANITAT AMBIENTAL 36.400,00 €

344 IGUALTAT 19.400,00 €

345 DISPENSARI CROS 11.900,00 €

346 CASAL D'AVIS 61.360,00 €

347 CASAL D'AVIS CROS 3.800,00 €

348 GENT GRAN 39.900,00 €

350 UTG  JOVENTUT 202.291,41 €

351 CASAL DE JOVES 1.450,00 €

360 UTG DESENVOLUPAMENT LOCAL 302.518,01 €

361 TURISME 14.780,00 €

362 SEMPRE 10.117,34 €

363 POLÍTIQUES ACTIVES 35.700,00 €

364 EMPRESA 4.650,00 €

365 COMERÇ LOCAL 28.100,00 €

400 UTG  SERVEIS TERRITORIALS 5.045.040,63 €

411 URBANISME I OBRES 692.866,60 €

430 UTG SERVEIS I ESPAI PÚBLIC 2.966.255,48 €

432 CEMENTIRI MUNICIPAL 15.500,00 €

434 MERCAT MUNICIPAL 1.700,00 €

440 SOSTENIBILITAT 1.190.887,40 €

441 DEIXALLERIA MUNICIPAL 158.000,00 €

500 UTG SERVEIS ECONÒMICS 514.739,51 €

501 RECAPTACIÓ 230.000,00 €

510 DEUTE PÚBLIC 580.000,00 €

600 UTG MUSEU 351.304,53 €

601 EXPOSICIONS I ALTRES ACTIVITATS - MUSEU 34.950,00 €
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602 ESCOLA DE CERÀMICA - MUSEU 105.737,00 €

603 FIRA DE CERÀMICA - MUSEU 29.200,00 €

604 BOTIGA MUSEU 30.700,00 €

Total 22.104.353,82 €

Classificació per programes:

PRESSUPOST DE DESPESES 2023
Programa Descripció Crèdits inicials

11 DEUTE PÚBLIC. 580.000,00 €

 DEUTE PÚBLIC. 580.000,00 €

130 ADM. GENERAL SEGURETAT I PROTECCIÓ CIVIL. 1.499.868,88 €

132 SEGURETAT I ORDRE PÚBLIC. 162.000,00 €

133 ORDENACIÓ DEL TRÀNSIT I DE L'ESTACIONAMENT. 113.500,00 €

135 PROTECCIÓ CIVIL 1.930,00 €

150 ADM. GENERAL HABITATGE I URBANISME. 1.076.153,17 €

151
URBANISME: PLANEJAMENT, GESTIÓ, EXECUCIÓ I DISCIPLINA 
URBANI

5.047.569,38 €

1521 PROMOCIÓ I GESTIÓ D'HABITATGE DE PROTECCIÓ PÚBLICA 4.935,00 €

1532 VIES PÚBLIQUES 258.000,00 €

160 CLAVEGUERAM 13.000,00 €

161 PROVEÏMENT DOMICILIARI D'AIGUA 200.000,00 €

1621 RECOLLIDA DE RESIDUS. 782.264,10 €

1622 GESTIÓ DE RESIDUS SÒLIDS URBANS 161.350,00 €

1623 TRACTAMENT DE RESIDUS 260.000,00 €

163 NETEJA VIÀRIA. 826.405,16 €

164 CEMENTIRI I SERVEIS FUNERARIS. 15.500,00 €

165 ENLLUMENAT PÚBLIC. 328.230,00 €

170 ADM. GENERAL MEDI AMBIENT 144.523,30 €

171 PARCS I JARDINS. 813.200,00 €

1721
PROTECCIÓ CONTRA LA CONTAMINACIÓ ACÚSTICA, LUMÍNICA I 
ATMO

1.700,00 €

 SERVEIS PÚBLICS BÀSICS 11.710.128,99 €

221 ALTRES PRESTACIONS ECONÒMIQUES A favor D'EMPLEATS. 28.000,00 €

231 ASSISTÈNCIA SOCIAL PRIMÀRIA 966.605,30 €

2310 ASSISTÈNCIA SOCIAL PRIMÀRIA - Centre Obert / Espai Jove 31.780,00 €

2311 ASSISTÈNCIA SOCIAL PRIMÀRIA - Cohesió 188.540,00 €

2312 ASSISTÈNCIA SOCIAL PRIMÀRIA - Treball als barris 148.164,85 €

2313 ASSISTÈNCIA SOCIAL PRIMÀRIA - Joventut 239.011,41 €
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241 FOMENT DE L'OCUPACIÓ. 297.857,46 €

 ACTUACIONS DE PROTECCIÓ I PROMOCIÓ SOCIAL 1.899.959,02 €

311 PROTECCIÓ DE LA SALUBRITAT PÚBLICA 36.400,00 €

312 SERVEIS ASSISTENCIALS I CENTRES MÈDICS 11.900,00 €

320 ADM. GENERAL EDUCACIÓ 379.729,44 €

323
FUNCIONAMENT CENTRES ENSENYAMENT PREESCOLAR, PRIMÀRIA I 
EDUC

460.700,00 €

324
FUNCIONAMENT DE CENTRES DOCENTS D'ENSENYAMENT 
SECUNDARI

500,00 €

326 SERVEIS COMPLEMENTARIS D'EDUCACIÓ 995.147,00 €

330 ADMINISTRACIÓ GENERAL DE CULTURA. 191.490,54 €

3321 BIBLIOTEQUES PÚBLIQUES 321.585,30 €

3322 ARXIUS 17.400,00 €

333 EQUIPAMENTS CULTURALS I MUSEUS 562.754,53 €

334 PROMOCIÓ CULTURAL. 135.250,00 €

3345 FESTIVAL SENSE PORTES 32.600,00 €

336 PROTECCIÓ I GESTIÓ DEL PATRIMONI HISTÒRIC-ARTÍSTIC. 3.000,00 €

337 INSTAL·LACIONS D'OCUPACIÓ DEL TEMPS LLIURE 414.102,87 €

338 FESTES POPULARS 158.120,00 €

340 ADMINISTRACIÓ GENERAL D'ESPORTS. 351.804,24 €

341 PROMOCIÓ I FOMENT DE L'ESPORT. 59.000,00 €

342 INSTAL·LACIONS ESPORTIVES. 351.100,00 €

 PRODUCCIÓ DE BÉNS PÚBLICS DE CARÀCTER PREFERENT 4.482.583,92 €

425 ENERGIA. 750,00 €

430 ADM. GENERAL DE COMERÇ, TURISME I EMPRESA 110.162,39 €

4311 FIRES 29.200,00 €

4312 MERCATS, ABASTAMENTS I LLOTGES 1.700,00 €

432 INFORMACIÓ I PROMOCIÓ TURÍSTICA. 68.418,42 €

433 DESENVOLUPAMENT EMPRESARIAL. 18.150,00 €

4412 ALTRE TRANSPORT DE VIATGERS 101.600,00 €

 ACTUACIONS DE CARÀCTER ECONÒMIC 329.980,81 €

912 ÒRGANS DE GOVERN. 368.416,15 €

920 ADMINISTRACIÓ GENERAL. 1.433.299,59 €

924 PARTICIPACIÓ CIUTADANA 300.646,29 €

925 ATENCIÓ ALS CIUTADANS 270.710,84 €

929 IMPREVISTOS I FUNCIONS NO CLASSIFICADES. 32.962,36 €

931 POLÍTICA ECONÒMICA I FISCAL. 461.165,85 €

932 GESTIÓ DEL SISTEMA TRIBUTARI. 230.000,00 €

933 GESTIÓ DEL PATRIMONI. 4.500,00 €
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 ACTUACIONS DE CARÀCTER GENERAL 3.101.701,08 €

 Total 22.104.353,82 €

Classificació econòmica:

PRESSUPOST D'INGRESSOS
2023

CAP. DENOMINACIÓ
Previsions 

inicials
1 IMPOSTOS DIRECTES        7.106.807,00 € 
2 IMPOSTOS INDIRECTES           400.000,00 € 
3 TAXES I ALTRES INGRESSOS        6.054.941,28 € 
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS        4.992.414,11 € 

5 INGRESSOS PATRIMONIALS             20.000,00 € 
 Total ingressos corrents 18.574.162,39 €
6 ALIENACIÓ INVERSIONS REALS 0,00 €
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 300.825,59 €
 Total ingressos capital 300.825,59 €
8 ACTIUS FINANCERS 0,00 €
9 PASSIUS FINANCERS 3.229.365,84 €
 Total ingressos financers 3.229.365,84 €

TOTAL 22.104.353,82 €

PRESSUPOST DE DESPESES
2023

CAP. DENOMINACIÓ Crèdits    inicials
1 DESPESES DE PERSONAL 6.879.904,92 €
2 DESPESES EN BÉNS CORRENTS I SERVEIS 6.587.881,89 €
3 DESPESES FINANCERES 59.000,00 €
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 625.283,54 €

5
FONS CONTINGÈNCIA I ALTRES 
IMPREVISTOS 32.962,36 €

 Total despeses corrents 14.185.032,71 €
6 INVERSIONS REALS 7.339.321,11 €
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 20.000,00 €
 Total despeses capital 7.359.321,11 €
8 ACTIUS FINANCERS 0,00 €
9 PASSIUS FINANCERS 560.000,00 €
 Total despeses financeres 560.000,00 €

TOTAL 22.104.353,82 €
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2. PRESSUPOST O ESTAT DE PREVISIÓ DE DESPESES I INGRESSOS DE LA SOCIETAT 
MUNICIPAL AIGÜES D'ARGENTONA, SA.

PREVISIONS DESPESES 2.492.479,87 €

PREVISIONS INGRESSOS 2.772.862,07 €

De conformitat amb el que disposa l'article 165 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 del 5 de 
març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, del conjunt 
de pressupostos de l'entitat, dels organismes autònoms i de les societats en resulta el 
PRESSUPOST GENERAL del municipi d'Argentona per a l'any 2023, el qual té el següent 
desplegament per capítols: 

ESTAT D'INGRESSOS CONSOLIDAT
CAP. DENOMINACIÓ TOTAL

1 IMPOSTOS DIRECTES 7.106.807,00
2 IMPOSTOS INDIRECTES 400.000,00
3 TAXES I ALTRES INGRESSOS 8.596.419,78
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 4.992.414,11
5 INGRESSOS PATRIMONIALS 160.883,57
 Operacions corrents 21.256.524,46
6 ALIENACIÓ INVERSIONS REALS 0,00
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 391.325,59
8 ACTIUS FINANCERS 0,00
9 PASSIUS FINANCERS 3.229.365,84
 Operacions de capital 3.620.691,43

TOTAL 24.877.215,89

ESTAT DE DESPESES CONSOLIDAT
CAP. DENOMINACIÓ TOTAL

1 PERSONAL 7.525.368,25
2 BÉNS CORRENTS I SERVEIS 8.354.348,43
3 DESPESES FINANCERES 73.000,00
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 625.283,54

5 FONS DE CONTINGÈNCIA I ALTRES IMPREVISTOS 32.962,36

 Operacions corrents 16.610.962,58

CAP. DENOMINACIÓ TOTAL
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6 INVERSIONS REALS 7.405.871,11
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 20.000,00
8 ACTIUS FINANCERS 0,00
9 PASSIUS FINANCERS 560.000,00
 Operacions de capital 7.985.871,11

TOTAL  24.596.833,69

(*) La societat municipal Aigües d’Argentona SA no està obligada a presentar el seu estat de previsió d’ingressos i despeses 
sota l’estructura pressupostària de l’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre. En la consolidació del pressupost general es 
descompten, a més a més de les operacions internes d’acord amb allò previst a l’article 117.1) del RD 500/1990,  la 
transferència corresponent a les despeses financeres de repercussió del préstec destinat a millora de la xarxa, i també aquells 
conceptes pressupostats que no tenen un reflex pressupostari com són les amortitzacions de les inversions i la dotació per 
insolvència.

Segon.- Aprovar inicialment i, en cas de que en el termini d’informació pública no es 
presentin reclamacions o suggeriments, definitivament les bases d’execució del 
pressupost municipal per a l’any 2023 que formen part d’aquest expedient.

Tercer.-  Aprovar inicialment i, en cas de que en el termini d’informació pública no es 
presentin reclamacions o suggeriments, definitivament, la plantilla orgànica d’aquesta 
Corporació que s’adjunta com a annex a aquest pressupost, de conformitat amb allò 
previst a l’article 283 del Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Quart.- Publicar el pressupost, resumit a nivell de programes i capítols,  juntament amb la 
plantilla de personal d'aquesta Corporació en el Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
electrònic d'anuncis municipal, una vegada s’entengui aprovat definitivament .  La plantilla 
de personal es publicarà també en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i s’enviarà 
còpia al Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de 
Catalunya i a l’administració de l’Estat.
 
Cinquè.- Informar al Ple Corporatiu que la Intervenció municipal, d’acord amb l’exposat 
en el seu informe econòmic financer i d’Intervenció sobre el pressupost 2023, sol·licita la  
creació d’una plaça de tècnic/a superior de control intern al Departament de Serveis 
Econòmics, per així poder dur a terme el desenvolupament del control financer i el 
seguiment de l’auditoria de la societat empresarial Aigües Argentona contractada a 
mitjans externs, així com realitzar les tasques de la comprovació material d’acord amb 
l’establert el RD 424/2017. A més a més, aquest tècnic/a superior, podrà substituir en 
cas d’absència/lloc vacant, l/la Interventor/a o el/la tresorer/a de forma accidental, 
situació que ara mateix no es pot donar per falta de tècnic/a superior a l’Àrea de Serveis 
Econòmics.””
 
Sra. alcaldessa.- Aquest punt és l'aprovació del pressupost general de l'Ajuntament per 
l'exercici 2023.
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Agrair la presència de la senyora Interventora i també de la senyora secretària, en 
aquest cas, bé, ella sempre hi és, però avui a més tenim la presència de la senyora 
Interventora per ens ajudarà a resoldre qualsevol qüestió que tinguin.

Bé, el que sí que els demanaré, ja ho hem parlat avui a la Junta de Portaveus, és que 
tenim un ROM que estableix uns terminis de temps màxim per cada intervenció i que 
els he demanat i hem acordat que serem estrictes en el compliment, que com saben, 
pel fet de ser un Ple extraordinari en aquest cas de pressupost, el ROM ja preveu que en 
aquests casos el temps d'intervenció sigui més gran i seran 20 minuts en primera 
intervenció, 10 minuts en la segona.

Bé, doncs els presentem una proposta de pressupost que, sabem que arriba tard, és 
veritat que ha sigut un pressupost que ha costat molt, sobretot de quadrar, perquè, bé, 
com ja he explicat més d'una vegada, ens hem trobat en una situació a nivell de 
finances municipals molt condicionada per una sèrie d'ingressos que hem vist retallats 
o disminuïts, més que retallats, per diferents motius i bàsicament l'últim més important 
que hem tingut és el canvi normatiu pel que fa a les plusvàlues que ens ha generat una 
disminució d'ingressos important quan realment les despeses municipals són no només 
les mateixes que hem tingut cada any, sinó que veiem que any rere any com a sobre es 
van incrementant per un tema de despesa en els subministraments com pateix tothom 
i, a més, en la situació de revisió dels sous i salaris que aprofito per dir que no es vull 
que es malentengui, jo no ho estic criticant, estic simplement posant sobre la taula una 
qüestió que ens acaba afectant perquè, com deia, s'incrementen des de fa uns anys 
aquests sous i salaris i, per tant, genera aquesta situació.

Faré un repàs, intentaré ser breu perquè deixaré temps perquè tots els grups puguin 
intervenir, però sí que m'agradaria explicar quatre coses relacionades amb aquest 
pressupost les més destacables.

És un pressupost de 22.104.353,82 euros i una diferència respecte al pressupost de 
l'any anterior d'uns quatre milions d'euros, faig números rodons.

Ja explicaré després que aquí la partida més important d'increment és aquella partida 
que té a veure amb les inversions i molt vinculada amb el tema de les urbanitzacions, 
especialment en la urbanització de Can Raimí però bé, ha arribat el moment ho 
explicaré.

Com deia abans, la disminució d'ingressos de plusvàlues està quantificada en menys 
620.000 euros, que és un import molt gran per un ajuntament de la nostra mida que ha 
obligat una mica a revisar una vegada i una altra totes les despeses i intentar fer mans i 
mànigues per intentar quadrar aquest pressupost que a priori semblava bastant 
impossible, la veritat.
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Aquesta disminució, una mica, ve salvada per un increment de l'IVI que vam aprovar, 
com se'n recorden fa uns plens anteriors, vam modificar el tipus i vam passar del 0,68 al 
0,71, vam explicar en el motiu de les ordenances que aquest increment era moderat, 
representava una mitjana de 31 euros en un rebut mitjà i un increment global 
d'ingressos de 184.000 euros per tant, sabíem, i quan vam fer aquesta proposta de 
pujar l'IVI, sabíem que evidentment amb això no cobriríem aquesta disminució de les 
plusvàlues però sí que enteníem que s'havia de repercutir una mica perquè sinó, encara 
hauria estat més difícil quadrar aquest pressupost i, per tant, així ho vam justificar en el 
seu moment.

Hi ha un impost, en canvi, que ens ha generat respirar una mica més, que és l'impost 
sobre construccions, instal·lacions i obres, l’ICIO, i que amb el comportament que ha 
anat tenint en el 2022, un cop ja ha tancat l'exercici, vam veure que aquí el 
comportament d'aquest impost, com deia, estava incrementant.

Tot i així, com sempre s'assenyala i n'hem de ser tots molt conscients, és un impost que 
se'n diu volàtil perquè no va lligat a un padró, per tant, de la mateixa manera que 
apunta cap a millorar la situació, en aquest cas hem calculat uns 200.000 euros més del 
que havíem previst en l'any anterior, és un impost que l'Ajuntament no es pot refiar que 
cada any arribi aquest ingrés perquè això, com dèiem, va lligat a les obres i no sempre 
funcionen de la mateixa manera.

En l'apartat de taxes i altres ingressos, aquí és on trobem l'increment més gran d'ingrés 
perquè és el que està relacionat en el cas que explicava abans del que són les quotes 
urbanístiques que hem calculat per les obres d'execució de Can Raimí i Can Cabot, que 
això és un 85% del cost de l'obra.

Altres fonts d'increment d'aquestes partides són 72.000 euros derivats de l'actualització 
que vam fer també en aquell pla d'ordenances de la recollida de residus. Aquí com la 
taxa la fixa el cost del servei, el que vam fer en aquell ple, si se'n recorden, va ser posar 
el cost real del servei que s'havia incrementat i repercutir-ho, com diu la pròpia llei que 
s'ha de repercutir perquè és una taxa, de la manera que tocava.

Altres d'increment, hi ha la taxa per l'autorització o aprofitament especial del domini 
públic local per a empreses de subministraments i telecomunicacions que en dos 
partides sumen 59.500 euros més, per un comportament que hem detectat en aquest 
ingrés.
 
La recaptació per multes per infracció de l'ordenança de circulació, que també s'ha 
incrementat en 33.600 euros pel mateix motiu que comentava.

Quan explicava això de les taxes, en aquest cas de les cotes urbanístiques de Can Ramí i 
Can Cabot, m'he descuidat de dir només un petit apunt. Com deia abans, la repercussió 
que s'haurà de repercutir en els veïns és del 85% del cost, però aquí li hem restat un 
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import de 145.000 euros que aquesta és una partida que correspon a parts d'instal·lació 
de l'aigua en alta que no serien atribuïbles al sector pròpiament a l'àmbit de repercussió 
i per tant són millores en dipòsits i connexions fora de l'àmbit per mallar la xarxa i trams 
d'extensió de la xarxa que per tant ja no s'han comptabilitzat en la part que repercuteix 
els veïns sinó en la part que assumeix l'Ajuntament, per tant en aquell 15% li sumem 
aquest cost.

Pel que fa a les transferències corrents, el total d'aquest capítol d'ingrés suma 580.900 
euros més. La part més gruixuda, bé, de l'increment anunciat en el projecte de Llei de 
Pressupostos Generals de l'Estat pel 2023, i això ja ha estat així, és a dir, ja no és una 
previsió sinó que és real, són 230.000 euros més d'increment. La compensació per la 
gratuïtat de l'i-2 de l'escola Bressol que està quantificat en 89.600 euros, però que això, 
com veuran, té el seu equivalent en menys ingrés en el preu públic que fan front a les 
famílies perquè evidentment és gratuït.

I l'increment de transferències privades per la recollida selectiva que també s'ha 
incrementat en els resultats de l'any anterior en 70.000 euros.

Només aclarir que evidentment totes aquelles transferències corrents finalistes, no 
compto aquí la de Llei de Pressupostos Generals de l'Estat, però si la resta de 
subvencions, aquestes s'han previst en el pressupost de despesa perquè evidentment si 
no, no es podrien justificar aquestes subvencions.

El capítol 5 d'ingressos patrimonials no ha patit cap variació remarcable i el capítol 7 de 
transferències de capital preveu la subvenció de la Diputació i del Programa General 
d'Inversions per la redacció del projecte de la nova biblioteca que està quantificat en 
197.000 euros, la subvenció de Diputació per la digitalització i condicionament 
d'equipaments esportius en 2.700 euros, la subvenció de Diputació pel Videowall i els 
planells informatius del museu quantificat en 40.800 euros i la subvenció Next 
Generation pel projecte de rehabilitació de la casa del carrer Sant Ferran per import de 
60.000 euros.

La partida de préstecs és de 3.229.000, el que suposa un increment de 279.000 euros 
respecte al 2022 i que el que inclou és tot el finançament de les inversions, excepte 
aquelles que es financen amb quotes urbanístiques o subvencions i tampoc inclou, 
perquè no seria d'inversió, una subvenció de capítol 7 de transferències de capital per 
adquisició d'un vehicle de Creu Roja que això s'ha de finançar amb recursos propis i que 
està quantificat en 20.000 euros.

En l'apartat de despeses, ràpidament el capítol 1 de personal, incrementa respecte al 
pressupost inicial del 2022 en 273.000 euros i aquí hi ha diferents motius per a aquest 
increment.
Per una banda, l'increment de l’1,5% previst a l'article 23 del Reial Decret Llei 18/2022, 
de 18 d'octubre. A més l'increment de les retribucions del personal del 2,5% d'acord 
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amb el previst de la Llei 31/2023, de 23 de desembre, del pressupost general de l'Estat 
per l'exercici 2023.

També inclouen els increments consolidats durant l'any 2023 i s'han previst les 
adequacions singulars de diferents llocs de treball de conformitat amb les actes del 
grup de treball per a la realització del seguiment i valoració dels llocs de treball, i 
corresponen als llocs següents, que és la de dinamitzador, interventor, secretari, tècnic 
d'inserció sociolaboral, enginyer tècnic d'Urbanisme i Obres, tècnic de Museística i 
tècnic de Promoció Econòmica. Aquestes modificacions han estat ratificades en diverses 
meses de negociació i es sotmetran a aprovació del Ple Corporatiu mitjançant la 
modificació de la relació de llocs de treball corresponent.
No obstant, ja s'inclouen en la previsió de pressupost. Esperarem que en el proper Ple, 
si som a temps, voldríem portar aquesta modificació de la RLT.

S'actualitzen les meritacions als triennis i s'ajusten les necessitats de plantilla per 
qüestions de baixes per jubilacions o altres causes. S'inclou una bossa de diners per 
cobrir possibles baixes de personal que es puguin produir durant l'exercici i altres 
substitucions.

També s'incorporen a la plantilla les modificacions aprovades pel Ple de 4 d'abril de 
2022, concretament en el personal laboral, la plaça de tècnic d'inserció sociolaboral. 
S'ha d'incrementar la dotació d'un tècnic de Cultura i Festes i afegint a la plaça de tècnic 
auxiliar de Cultura i Festes l'observació que la tècnica auxiliar s'extingeix en quan 
finalitzi el procés d'estabilització de la plaça de tècnic. És a dir, no és un tècnic més, sinó 
una transformació d'una plaça per una altra.

El següent és una dotació d'un tècnic auxiliar de Cultura i Festes. Aquí ve derivat d'una 
sentència judicial que va determinar que el que fins aquell moment havia estat el 
conserge del museu, s'havia de transformar en un tècnic auxiliar i això és el que també 
recollia el pressupost.

Dintre de l'apartat de personal funcionari hi ha tres places incloses a l'escalada 
d'administració especial, subescala serveis especials del grup A1 que han passat a 
formar part de l'escala d'administració general, subescala serveis especials, categoria de 
superior grup A1.

Hi ha altres modificacions incloses a la plantilla del 23, és la supressió d'una plaça del 
grup A2 al grup A1, i es suprimeix la plaça de tècnic de Comunicació, Transparència i 
Participació Ciutadana que es trobava vacant, que no ha estat ocupada en tot l'exercici 
2022. 
Explico que aquest és el finançament d'aquesta supressió és la que ha ajudat a 
consignar aquests diners que abans he explicat del tècnic d'administració general.
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Es crea una plaça de l'escala d'administració general, subescala, classe superior a grup 
A1, per tant ara està explicant el que acabo de dir.

Hi ha la supressió d'una plaça d'A2 que és una plaça que estava prevista també 
d'administració general, que s'havia previst per fer una promoció interna però aquesta 
situació es va modificar perquè aquesta persona concretament va demanar una 
excedència voluntària, se li va concedir i per tant ja no té sentit aquesta promoció 
interna.

Es suprimeix una plaça de C1 que és una plaça de dinamitzador inclòs a la plantilla 
personal laboral de la Corporació. Aquesta supressió és a conseqüència de l'excedència 
voluntària concedida a una treballadora, del gener del 2022, que ha transcorregut tot 
l'any sense que hagi reclamat retornar al seu lloc i per tant ja perd el dret a reserva de 
plaça.
Explico que aquesta és una persona que estava vinculada o estava en l'àrea de Joventut,
i una mica la proposta que ja haurem vist en el pressupost perquè es veu reflectit és 
que incrementa el capítol 2 perquè el que es pretén amb aquest pressupost és proveir 
les persones que hauran de fer la feina de dinamització del casal de joves, no sé si la 
regidora voldrà després explicar o si no ja ho explico jo, proveir-ho mitjançant una 
contractació d'un servei extern.

Es suprimeix també una plaça d'operari de la brigada d'obres i serveis inclòs de la 
plantilla que ha quedat vacant per la jubilació de la persona que l'ocupava i s'ha 
suprimit de la plaça a la plantilla del personal laboral de professor del programa de 
formació i inserció a temps parcial que constava com a vacant des del mes de març.

Sobre la previsió econòmica per la contractació i nomenament de personal temporal, 
aquí, en concret, preveiem contractar una tècnica responsable i coordinadora del 
programa ocupacional i desenvolupament local del grup A2, aquest ja està contractat 
mitjançant la resolució del desembre del 2022, una integradora social del grup C1 i sis 
auxiliars de serveis del grup AP.

Es garanteix la consignació pressupostària suficient per les contractacions de 
nomenament que s'han realitzat durant l'exercici 2023 de personal que inicia la 
prestació del servei amb caràcter temporal, i aquí tenim un funcionari interí per 
programa per dur a terme al projecte “primeres acollides” i el nomenament funcionari 
interí per programa per dur a terme el projecte programa per la “promoció de la 
convivència i l'acció comunitària i foment de l'esport com a eina d'inclusió social”.
I s’inclou el nomenament funcionari interí per programa per dur a terme al projecte 
“programa del pla educatiu d'entorn” d'acord amb la quarta addenda del conveni que ja 
més d'una vegada hem comentat.

S’inclou el nomenament funcionari interí per programa també del “programa del pla 
educatiu d'entorn”. Continuem amb el mateix programa amb diferents figures.
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I el contracte per la millora de l'ocupabilitat i la inserció laboral com a tècnica 
responsable i coordinadora del programa ocupacional i desenvolupament local del grup 
A2 per dur a terme al projecte de “pla execució anual al barri de Sant Miquel del Cros”.

I altres quanties corresponen al capítol 1. S'han previst unes partides en concepte 
d'indemnitzacions per donar resposta al que estableix el punt 6A de l'article 2 del Reial 
Decret Llei 20/2021, estem parlant de la possibilitat que algunes de les persones de la 
casa no superi les proves d'estabilització i s'haurà d'indemnitzar, per tant, està previst 
una partida.

I bé, s'ha mantingut la quantia pressupostada per les retribucions dels carres electes 
amb dedicació i la despesa de Seguretat Social corresponent.

En l’apartat de béns corrents i serveis, aquest capítol conté un increment de 37.000 
euros respecte a l'any 2022.

I en general és un pressupost de contenció malgrat que tingui aquest increment, però 
com deia és perquè hi ha una despesa generalitzada en general, molt de 
subministraments, però també en general totes les despeses estan costant més diners 
que abans.

Les despeses financeres s'incrementen en 22.000 euros conseqüència de l'increment 
dels interessos i despeses bancàries.

I en apartat de transferències corrents s'incrementa aquest capítol en 52.000 euros i les 
variacions, les explico ara, es mantenen les subvencions que teníem fins ara excepte 
una subvenció a les escoles de música pel finançament de les despeses de lloguer i 
estructurals perquè en aquest cas ara mateix no tenim cap entitat d'escola de música 
que tingui aquest tipus de despeses que és en el seu moment es van pensar per això.
En canvi, el que fem és incorporar una partida pel conveni de l'institut, pel conveni 
d'Aubany de 5.900 euros.

Incorporem una subvenció nominativa pel Centre d'Estudis Argentonins Jaume Clavell 
de 5.000 euros, una subvenció nominativa de la comissió de festa Sant Miquel del Cross 
que la incrementem en 2.350 euros, una subvenció d'entitats educatives que la 
incrementem en 3.000 euros, una subvenció nominativa a l'institut que la incrementem 
en 1.500 euros.
La subvenció que després explicaré, o ho explicaré ara, és una subvenció que vam 
preveure inicialment per una subvenció a l'UFEC per a la transmissió de partits de 9.000 
euros però que, com he explicat també Junta de Portaveus, aquesta subvenció l'any 
passat sí que tenia aquest cost, aquest any ja ens hem comunicat que el cost venia a ser 
uns 20.000 euros, ha canviat, no sé si és que deixen de rebre algun tipus de subvenció, 
llavors ja hem valorat que era un cost excessivament elevat i per tant estarà en el 
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pressupost però entenem que si no es tiren endavant es podria reutilitzar modificant el 
pressupost en una altra despesa.
I s'incrementa la subvenció nominativa de la Garrinada en 3.000 euros.

El fons de contingència es redueix en 7.037 euros i en l'apartat d'inversions el 
pressupost, com deia a l’inici, és molt elevat i són 7.300.000 euros. Penso que deu ser 
dels pressupostos amb inversió més importants del que jo recordo i faré una mica ràpid 
la relació de partides més importants. Té altres partides però les més importants 
perquè penso que val la pena que es coneguin i és la compra de dos locals per al barri 
del Cross, això són 175.000 euros. Seran menys diners, el que passa és que hem 
quantificat això comptant altres tipus de despeses associades amb aquesta compra.

El subministrament i instal·lació de càmeres de videovigilància o lectors de matrícules 
com també se sol dir que són 162.000 euros. La redacció del projecte de la nova 
biblioteca de 220.000 euros que, com he dit abans, una part molt important ben 
finançada amb una subvenció. L'equipament juvenil que ve quantificat en 400.000 
euros. La substitució dels llums del camp de futbol que ja vam explicar en el seu 
moment amb l'aprovació del projecte,  que el que fem és substituir tots els llums però 
més transformar-lo en llums LED que, per tant, tindran un estalvi energètic important.

El projecte d'obres d'urbanització de Can Raimi que són 4.330.000 euros. El projecte 
d'obres d'urbanització de Can Cabot que són 322.000 euros. Ara explicaré una mica què 
és el que contenen aquestes partides. I altres inversions, també la millora de 
l'urbanització del veïnat de Madà que són 394.000 euros.

Una partida per millora d'aigua de 200.000 euros i una millora de vies públiques de 
també 200.000 euros.

A banda d'això, he enviat aquest matí als portaveus el quadre amb les inversions 
d'altres anys afectades amb romanent de Tresoreria i que s'incorporaran també, a 
banda d'aquestes inversions, que aquesta és la fotografia, per suposat, del 23, però com 
saben, les partides o els projectes d'inversió finançades en préstec o subvenció d'anys 
anteriors també s'incorporen. Per tant, el gruix d'inversió és més alt, però bé, això, com 
deia, els ho hem explicat o els ho hem enviat aquest matí. No sé si han pogut llegir-ho.

Com deia abans, l'import principal correspon als projectes de millora de les 
urbanitzacions de Can Raimí i aquí és la fase 1, el projecte de reparcel·lació i 
actualització de notes registrals i la direcció d'obra.
Pel que fa Can Cabot, aquest import el que conté és el projecte d'urbanització, el 
topogràfic, la redacció del projecte de reparcel·lació i les notes registrals.
I del veïnat de Madà és la fase 0 i la direcció d'obra, la fase 0 del veïnat de Madà, que és 
aigua i drenatge. Aquí en el seu moment es va acordar amb els veïns que es finançaria 
aquesta fase concreta, es finançaria 100% per part de l'Ajuntament, per tant, aquí sí que 
no hi haurà contribucions espacials associades.
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Bé, en resposta una mica a una demanda d'un dels grups de l'oposició, que és el Partit 
Socialista, hem previst una partida amb un import que ara mateix tampoc sabem quin 
cost pot arribar a tenir, però que és una partida d'estudis realitzats per a altres 
empreses perquè la demanda que ens feien és que hi hagués una partida per si, arribat 
el moment, calia impulsar tot el tema de les urbanitzacions amt una empresa que ens 
pogués fer part de la feina, una mica que no fossin només a càrrec i els tècnics 
municipals que també van, com sempre diem, tenen molta feina i, per tant, bé, hi ha 
aquesta partida que, en tot cas, ha arribat el moment, es podria suplementar.

No sé, després ho parlarem, però jo m'afegeixo només un petit apunt. Jo vaig tenir 
l'ocasió de parlar amb el regidor, no me'n recordo de quin municipi era..., Sant Antoni 
de Vilamajor, un municipi que ens havien, tant al Partit Socialista com algun 
representant de les urbanitzacions, ens havien posat com d'exemple que s'havia pogut 
fer una feina de reducció de la despesa, que havia sigut molt favorable i que s'entenia 
com a algo bo.
Jo després de parlar amb ell i li vaig explicar també a la regidora, vaig entendre que es 
tracta d'un... Ells el que van fer va ser la redacció del projecte nou. Vam fer un projecte 
nou.
Un projecte que, precisament, l'havia redactat també la Diputació i que el que va fer 
aquest equip d'arquitectes i d'enginyers va ser fer unes modificacions molt vinculades 
amb coses que nosaltres no ens afecten, que és, per exemple, el tema del clavegueram, 
perquè en el cas d'aquella urbanització sí que tenia clavegueram, per tant, vam valorar 
que, deia la nostra opinió i en tot cas qui ho hagi d'executar podrà decidir, que ara 
mateix, amb el temps que fa que estem esperant que aquest projecte tiri endavant, 
tornar a modificar o fer un projecte nou, creiem que no era el que tocava.
És més, els tècnics municipals el que ens han dit és que aquestes fases inicials que 
estem consignant difícilment es podran reduir perquè són fases d'aigua i de 
clavegueram i, per tant, té un cos i té el cos que té i que, segurament, aquesta 
disminució del cos la veurem més reflectida o es podria estudiar més en una fase, que 
és l'última fase d'aquest projecte que té a veure amb el soterrament de línies, etc., que 
això també ho hem parlat molt amb els veïns i pensem que l'ideal seria que les pròpies 
empreses subministradores es fessin càrrec d'aquests soterraments però que, en tot 
cas, s'haurà de valorar si es decideix fer aquests soterraments o no; però això no ens 
afecta en aquest pressupost. Com dic, això seria una fase posterior.

Veuran també que dintre de la documentació hi ha un pla plurianual d'inversions que 
ens obliga la llei a fer i aquí sí que hi hem posat en totes les anualitats cada un tenint en 
compte una hipotètica fase per cada any, que em sembla que són quatre fases, per tant, 
serien quatre anys. Bé, i si no són quatre anys seran cinc, però vull dir que ja està 
previst així.
Bé, això ho explico perquè crec que genera un cert neguit.
Com deia també al principi, en l'apartat ingressos també es proposa consignar una 
transferència de vint mil euros a la Creu Roja per contribuint al finançament de 
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l'adequació d'un vehicle. Com he explicat, això s'ha de finançar amb recursos propis, per 
tant, no està dintre de l'apartat de préstecs.

El capítol nou de passiu financer no presenta cap diferència remarcable.

I així ràpid, però una mica sí, és el resum de tot el que seria el pressupost. Com he dit a 
l'inici, ara passaré la paraula als grups, però sí que els demanaré que intentin cenyir-se 
el que diu, pels que heu arribat una mica tard, el que diu el ROM. En el cas d'un ple de 
pressupostos ja es preveu que es pugui allargar a vint minuts en primera intervenció i 
deu minuts en segona. Per tant, jo els demanaré aquesta concreció.

No sé quin grup podrà començar.
Senyora López.

Sra. Susana López.- Nosaltres, per començar, explicaré que farem un vot diferencial. El 
grup municipal representem dos regidors i jo faré un vot afirmatiu a aquests 
pressupostos que va en línia a la postura de la nostra executiva i el regidor Arenas farà 
un vot negatiu a aquests pressupostos. Jo demanaria a l'alcaldessa si li pot cedir la 
paraula perquè faci una intervenció.

També demanaré que no es conti com una primera ni segona intervenció de grup 
perquè sé, i tinc entès, que no serà una intervenció molt extensa i les meves tampoc 
seran extenses. Per tant, si vostè ho considera oportú, que ell faci la seva intervenció 
per justificar el seu vot negatiu i després faré jo les intervencions que justifiquen el vot 
del grup municipal.

Sra. alcaldessa.- Sí, sí que li demanaré que no s'estengui perquè és una excepció el que 
estem fent però entenc que ha de poder motivar el seu vot contrari, per tant, li cediré la 
paraula.

Sr. Josep Arenas.- Moltes gràcies senyor alcaldessa. Vull explicar per què el meu vot en 
contra de la proposta.

En primer lloc, trobo innecessari, en aquest context temporal i polític, votar uns 
pressupostos que no estan aprovats definitivament fins com molt aviat a mitjans d'abril
o més enllà, quan el mes següent tindrem un canvi de govern fruit de les eleccions que 
tindran lloc al finals de maig. Per tant, entenc que són uns pressupostos fets per un 
equip que no els podrà pas executar, i els plantejaments d'aquests pressupostos al meu 
parer no són els adients.

Simplement, en aquest sentit, crec en consciència, crec honestament que no hi ha cap 
assumpte concret que afecti el poble que justifiqui que s'hagin d'aprovar ara mateix, 
amb un govern en minoria i sense ni tan sols la totalitat dels seus membres.
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Aquests pressupostos es justificarien abans, el mes de desembre passat, com a molt, o 
abans i no pas ara que, com deia, estem entrant en un moment en què vostès, com a 
govern, plegaran, forçosament, no?

D'altra banda, crec que l'Ajuntament i la Vila poden continuar endavant amb un 
pressupost prorrogat al qual s’hi podrien fer les modificacions que fossin 
imprescindibles i necessàries per fer alguna, almenys, de les obres previstes. Això no 
s'ha fet. Això no s'ha fet ni tan sols per incorporar una part de les obres que no es van 
fer l'any 2022 o el 2021 o el 2020.

Per contrari, són uns pressupostos amb noves obres, com ara esmentava vostè 
mateixa, amb un nou crèdit o, en el seu cas, amb unes contribucions especials, quan 
l'equip de govern que entri tindrà prou feina tan sols per pretendre executar alguna de 
les obres que no s'han fet.

De fet, hem vist en la documentació que ens ha presentat els Serveis Econòmics 
municipals que de les obligacions previstes per l'any 2022 només, com es reflexa de 
l'informe d'intervenció, només s'han complert un 10% de les obligacions. Nosaltres a 
vegades parlàvem del 20%, però és que només ha estat un 10%. 

Caldria, per tant, fer un pressupost més realista, ben fet, ben analitzat, sobre la 
capacitat real d'execució. Perquè clar, com vostè ha dit, hi ha tota una llista més 
d'inversions, però vol dir això que es podran fer, que es faran? Doncs en aquest 
pressupost de 2023 s'hi posen totes aquestes noves inversions que es farien també 
amb un nou préstec, llevat d’aquestes que es farien també amb unes contribucions 
urbanístiques especials que encara s'han de, diguem, llançar, girar als propietaris, i per 
tant, fins ara hem vist que tot això no s'ha fet i no s'ha fet no solament el 2023, com 
deies, sinó el 2022, sinó tampoc el 2022, el 2020 i el 2021.

Entenc perfectament la bona fe i la responsabilitat que assumeix la meva companya 
socialista en voler aprovar el pressupost, tot i que jo, com deia, no hi veig aquesta 
urgència per aprovar-lo.

Sí que hi veig, en canvi, un condicionament al nou equip de govern, que hi pugui haver, 
atès que és un pressupost amb unes despeses i uns ingressos que els mateixos 
informes tècnics, als que m'he referit, també senyalen com imprudents. Imprudents 
perquè podrien estar per damunt del que raonablement es pot pensar que s'assoleixi, 
tant a nivell d'ingressos com després a nivell de despeses.

Clar, si no hi ha els ingressos que ara se senyalen que hi hauran, com deia vostè, per 
exemple, amb les obres, amb l'impost de construccions, amb multes....; bé, no entraré 
en els detalls, ja dic que la intervenció ja l'acabo de seguida perquè vostè doncs pugui 
complir amb els temps establerts; doncs si no hi ha aquests ingressos, també es trobarà 
l'equip que agafi les regnes del govern municipal proper, doncs que tampoc podrà fer 
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els objectius que hi té aquí senyalats. I llavors, clar, s'ha de demanar responsabilitat al 
nou equip de govern, no al que ara se'n va.

Bé, i finalment, dir també, vull manifestar clarament que estic en desacord amb el que 
considero que serà una consolidació per aquest ple municipal d'unes despeses de 
personal que s'han fet al marge dels records d'aquest ple i de les quals ni cap tècnic se 
n'ha responsabilitzat, ni cap òrgan extern de fiscalització sobre la legalitat se n'ha 
responsabilitzat de la seva procedència.
Aquests increments en despeses salarials crec que poden tensionar a curt i a mitjà 
termini l'estabilitat financera de l'àmbit del pressupost general de l'Ajuntament i en 
conseqüència dels òrgans que formen el conjunt del sector públic local.

És per tot això que acabo d'exposar que el meu vot serà contrari al pressupost.
Moltes gràcies.

Sra. alcaldessa.- Crec que no ho ha dit en la intervenció quan parlava de les despeses 
de personal que es refereix a la Companyia d'Aigües.
Ho dic perquè sembla que el capítol I de l'Ajuntament està dient que no s'ha aprovat en 
aquest ple i no sé què, però crec que es refereix en concret a la Companyia d'Aigües.
Només volia aclarir-ho.
Senyora López.

Sra. Susana López.- Gràcies senyora alcaldessa.

Segurament moltíssima gent estarà sorpresa pel vot diferencial del grup municipal, per 
la intervenció del meu company i la meva, que també seran molt, molt diferents, però 
vull aclarir abans de començar que el vot d'aquests pressupostos ha estat molt debatut 
en la nostra organització. Nosaltres ens regim per òrgans de decisió que són l'executiva, 
l'assemblea i en l'últim terme el grup municipal.

Nosaltres hem vist que dintre del grup municipal hi havia dues posicions molt diferents. 
Hem portat aquestes dues posicions a la nostra executiva i la nostra executiva ha 
decidit que la posició oficial del partit és la que jo ara manifestaré.

Per tant, dit això i respectant com no pot ser d'una altra manera i entenem també la 
posició del meu company, passo a dir molt breument la posició del grup municipal, vull 
dir del grup socialista d'Argentona.

Nosaltres presentem una posició afirmativa de vot en aquest pressupost perquè 
entenem que és una posició de futur, una posició de responsabilitat i de compromís 
amb el poble. No és un vot que avali la gestió del govern, però sí que és un vot que 
avala l'esforç que ha tingut la regidora, en aquest cas alcaldessa de Serveis Econòmics i 
tot l'equip de Serveis Econòmics per portar en debat uns pressupostos que, en un sentit 
diferent del que ha dit el meu company, segurament no calien.

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

4f
8d

77
6a

f3
60

46
c5

b
d

75
20

94
b

f9
0c

e7
00

01

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

13/06/2023 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

14/06/2023 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

229

No calien segurament a vostè, senyora alcaldessa, no li calia presentar aquests 
pressupostos com a esforç personal ni per rendiment personal perquè tal com ha dit el 
meu company no els arribarà a executar, no serà vostè qui porti endavant aquests 
pressupostos però sí que penso, i és el que pensa el meu partit, que vostè ha tingut 
aquesta responsabilitat de portar uns pressupostos a aprovar perquè hi hagi un nou 
govern que entri del qual assegurem que vostè no formarà part, perquè ja ha 
manifestat que no es presentarà en cap candidatura, i per tant la responsabilitat que el 
nou govern que surti del 28 de maig tingui els números aprovats i que s'hagi incorporat 
aquest increment d'IBI que es va aprovar, no amb el vot favorable del partit socialista 
però es va aprovar, s'hagi incorporat aquesta pujada; que hi hagi uns ingressos més 
realistes perquè és veritat que hi ha hagut una baixada molt accentuada de la plusvàlua 
i que a fi de comptes hi hagi quatre coses que per nosaltres eren molt importants 
introduint aquest pressupost, unes ja el govern anava encaminat a introduir-les i 
d'altres, com vostè ha dit, s'han introduït mitjançant les nostres propostes i les reunions 
que hem tingut.

Dic que no és un aval al govern perquè al govern no podem donar-li un aprovat, ha 
estat un govern que sí que és veritat que ha tingut moltíssimes dificultats, un govern 
que no ha estat capaç només s'ha de, en conjunt, no vull personalitzar ningú, que ningú 
m'ho tingui com un retret, però sí que és veritat que estem acabant el mandat i s'ha de 
dir que el ple de pressupostos per mi és el ple més polític que hi ha en un any perquè és 
el ple que dibuixa d'alguna manera el camí pel que ha d'anar el proper govern, però 
clar, estem acabant aquest govern, per tant hem de rendir una mica comptes del camí 
per on ha anat el govern que deixarà de ser govern el 17 de juny, quan es formin els 
nous plenaris.

Per tant, no ha sigut un govern capaç, només s'han de veure els carrers, per exemple, 
com estan. Segurament no ha sigut un govern que s'hagi responsabilitat sempre, hem 
sentit molt dir a aquest govern que hi ha hagut factors externs, que sí que els ha hagut 
no els negarem, que els han perjudicat; però també a vegades no hagués estat 
malament dir “si nosaltres no hem sigut capaços, no ho hem pogut fer bé, demanem 
ajut”, ha costat molt, tot i que en els darrers temps ha millorat que hi hagués un govern 
que es recolzes i confiés una mica en l’oposició, però els ha costat molt moltíssim i en 
definitiva és un govern que no està vençut ara que queden dos mesos sinó que fa ja 
molts mesos que està vençut, almenys és el que nosaltres pensem.
Parlo del govern en general, tot i que sí que és veritat que hi ha regidors que s'han 
deixat la pell, això s'ha de dir, i que s'ha vist que s'han deixat la pell.

Però no tot és dolent, ja ho he dit abans, és un pressupost que ha arribat tard, vostè 
mateixa ho ha dit, però com a mínim ha tingut la valentia de portar-lo al ple, sense 
saber si tindria la majoria, perquè no ha tingut la majoria en 4 anys, però ara 
darrerament encara menys amb la renúncia d'un dels regidors del seu govern en l'últim 
moment.
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És un pressupost que tot i haver baixat els ingressos no han tirat per la via fàcil de 
baixar també les despeses en servei a les persones, al contrari, les han mantingut, les 
han pujat en alguns casos, també vostè ho ha dit; però trobem a faltar que hagin 
introduït algun projecte innovador, segurament pel fet que no serem vostès els que 
portin endavant aquest pressupost, per tant entenc que no hi hagi aquesta empenta de 
portar projectes innovadors a l'àrea de serveis de les persones, projectes que fan 
moltíssima falta. Però sí que és veritat que tenim uns pressupostos aprovats que ens 
deixarà una porta oberta a qui sigui qui governi en un futur perquè pugui innovar.

Per primera vegada hi ha inversions que portem que els veïns i veïnes del nostre poble, 
més de 300 famílies, porten dècades esperant, que són les inversions als veïnats de Can 
Raimí i Can Cabot. A Can Raimí pel projecte, a Can Cabot per..., perdó, a Can Raimí per 
començar ja les obres i a Can Cabot pel projecte.

Ens deixen la porta oberta a caminar, és veritat que guanyem sis mesos, però és que 
quan portem dècades esperant sis mesos són molts mesos, ara el que falta és que 
governi qui governi no s'aturin; no s’aturi a Can Raimí i Can Cabot, no s'aturi a la 
biblioteca, no s'aturi a la Velcro, no s'aturi a la plaça de Vendre, no s'aturi amb 
clavegueram, no s'aturi amb l'aigua, no s'aturi amb les voreres, no s'aturi amb l'asfalt.

Jo li agraeixo que ens hagi facilitat aquesta eina perquè, sigui qui sigui qui governi, en 
definitiva si tot va bé jo estaré a l'oposició o al govern, no s'aturi el poble, no s'aturi el 
Ple, no s'aturi el govern i no deixem de prendre decisions i de fer accions.

Hem parlat, vostè i jo hem parlat i ens hem entès. Jo crec que ens hem entès bastant 
més del que molta gent pensa durant aquests quatre anys, des de postures molt 
diferents, polítiques, però sí que és veritat que ens hem entès.
Al final hem acabat confiant l'una en l'altra, com a mínim per part meva sí, i sí que és 
veritat que no hem confiat gaire en la capacitat del govern, com ja ho he dit.

En aquesta entesa, per aquests pressupostos, per segona vegada, hem arribat a una 
sèrie d'acords. La primera vegada alguns acords no es van acabar de complir, però sí 
que s'ha de dir que alguns altres sí que es van complir. Aquesta vegada, vostè ja ho ha 
dit, el que demanem nosaltres és un equip integral, una empresa que faci un equip 
integral perquè faci de suport l'equip d'urbanisme i l'equip jurídic de l'Ajuntament per 
tirar endavant els projectes de Can Raimí i Can Cabot. Són projectes molt complicats, 
són famílies que hauran de pagar molts diners per poder tenir un servei bàsic com pot 
ser el clavegueram, per exemple, i creiem que tota ajuda seria poca.

Com ha de ser aquesta empresa i en què ens ha d'ajudar?
El govern que hi entri haurà de valorar-lo i haurà de caminar en el sentit i saber què és 
el que vol d'aquesta empresa.

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

4f
8d

77
6a

f3
60

46
c5

b
d

75
20

94
b

f9
0c

e7
00

01

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

13/06/2023 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

14/06/2023 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

231

Torno a dir que vostè deixa la porta oberta perquè aquest govern que hi entri pugui 
començar a treballar des del minut 1.

Han prioritzat la compra dels locals de l'Espai Jove i Casal d'avis del barri del Cros, com li 
havíem demanat. S'ha de dir que això ens van posar d'acord molt fàcilment perquè 
vostès ja ho tenien com a prioritat i es veu reflectit en el pressupost, per tant, és una de 
les segones coses que ens hem posat d'acord i es tirarà endavant i, s'està veient en 
aquest pressupost també que s'està intentant, tot i que segurament tard i tot i que 
segurament caldrà molts més esforços en un futur, una reestructuració del personal de 
l'Ajuntament que fa moltíssima falta, es veu reflectit en aquest pressupost i per tant 
entenem que també és positiu.

Hi ha una cosa que no s'ha pogut aconseguir que és un FP dual però que jo em 
comprometo que si em toca governar en aquest poble serà una cosa que es treballarà 
perquè l'any que ve sí que hi hagi un FP dual pràctiques aquí a l'Ajuntament 
d’Argentona com ja hi havia quan jo era regidora de Recursos Humans.

Vostè ha parlat del model de joventut. Ès un model de joventut, he parlat amb la 
regidora Gallego, que estic totalment d'acord que s'ha de caminar per aquí, que hem 
d'anar contractant a mesura de la demanda, no posar oferta a mesura de les capacitats 
de l'Ajuntament, sinó anant contractant i anant posant oferta a mesura de la demanda, i 
la demanda dels jovers, afortunadament, canvia molt i molt ràpid; i per tant,  hem de 
ser més flexibles i hem d'anar cap a un model de contractació externa que ens doni 
aquesta flexibilitat, per tant és una de les coses en què també estem totalment d'acord.
També estem d’amb l'adequació del vehicle de la Creu Roja amb l'increment de tots els 
ajuts que s'estan donant a les entitats.

Bé, molt resumidament perquè he tingut un petit contratemps en la meva exposició, 
que me l’he deixat a casa i per tant no la tinc aquí endavant, però crec que no en deixo 
res.

Sí, he de dir que són uns pressupostos que pel que he pogut veure en la documentació 
tenen l’aval d'Intervenció, en tots els seus aspectes, si la interventora m'ha de corregir 
que ho faci, menys en el tema del temps.

A veure si d'una vegada per totes qui governi qui governi. Això en aquest poble passava, 
que s'aprovaven els pressupostos abans d’acabar l'any, a veure si tornem a fer-ho com 
s'ha de fer o almenys a fer-ho millor, i que aquest any abans del 31 de desembre 
tinguem uns pressupostos aprovats perquè comencin a caminar al 1 de gener del 24.

Aquesta és la meva primera intervenció després si hi ha algú que m'interpel·la, o 
considero que hagi de tornar a intervenir ja tornaré a demanar la paraula.
Gràcies.
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Sra. alcaldessa.- Tornar a repetir que el tema del temps no vol dir que no haguéssim 
començat a preparar aquests pressupostos fa molt. El que passa és que no quadraven. 
No podia portar un pressupost desquadrat fins que n'hem tingut certeses com per 
exemple el tema de la participació en els tributs de l'Estat que ens ha donat una mica 
d'aire. Fins que n'hem tingut el tancament d'ingressos d'algunes partides que les hem 
pogut pujar gràcies a haver tingut números definitius, és que no quadrava.

No és que no haguéssim volgut. Jo ja em vaig comprometre l'any anterior a tenir-los a 
temps, i els vam tenir a temps, i no és per falta de ganes. Jo començo sempre a treballar 
els pressupostos el mes d’agost.

A qui entri jo li recomano, veient una mica el panorama, que comenci el mes d’agost o 
abans perquè realment costa cada vegada més i bé, aquesta és l'explicació.

Som molt conscients que el nostre punt fort en aquest govern no ha estat les obres, i no 
em fa res dir-ho i ho dic en nom de tots els regidors. 

Nosaltres vam ser conscients que hi havia una dificultat important organitzativa dins de 
l'Ajuntament, i sempre que dic això m'agrada acompanyar-ho dient, no res atribuïble 
mai als treballadors municipals, sinó que calia trobar una fórmula que funcionés a nivell 
organitzatiu d'una àrea que portava molts anys en una situació bastant precària i 
bastant poc organitzada que havia generat unes inèrcies i uns comportaments i unes 
faltes moltes vegades fins i tot ja de ganes, i que costa molt canviar aquestes inèrcies i, 
mitjançant diferents models hem anat intentant trobar la fórmula que funcionés.

Jo penso, i m'agradaria creure que sigui així, que estem a prop de trobar aquesta 
fórmula perquè els últims canvis que hem fet estan funcionant i estem començant a 
veure resultats, però malauradament no els podrem veure nosaltres, però ja m'està bé 
que quedin integrats en l'Ajuntament i estaré molt contenta si és així. Però no negarem, 
i crec que parlo en nom de tots els regidors, que les obres no han funcionat.

Sé que es pot sonar excusa al tema de la pandèmia però no ho és. Són dos anys, jo ho 
quantifico així i crec que qualsevol alcalde o alcaldessa ho pot dir, hi ha dos anys que no 
s'ha pogut treballar de la mateixa manera, que hem estat molt preocupats i 
preocupades per la pandèmia atenent la ciutadania i posant-nos al costat de totes les 
entitats que així ho necessitaven, i escoltant a tothom intentant potenciar molt aquesta 
part d’atenció a les persones que vostè deia que sí que havia reflectit i és la nostra 
aposta, ho ha estat sempre.

Primer són les persones, evidentment el municipi ha d'estar en condicions a nivell 
d'obres, però en un moment en què el que estava passant superava qualsevol 
expectativa racional o raonable o previsible, si havíem de triar, vam triar les persones i 
potser sembla un titular molt així però és veritat, vull dir era el que més ens importava 
en aquell moment; i això són dos anys de deixar d'executar coses, de deixar 
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d'organitzar l'Ajuntament, amb un teletreball de cinc dies la setmana gairebé durant 
molt de temps, no es treballava igual, sempre ho he dit i ens ha passat factura, junt amb 
moltes més coses com vostè ha dit que ens ha passat. Ens va morir un regidor, ens va 
morir una interventora, ha plegat ara un altre regidor, però bé, és el final i poca 
incidència podrà tenir. Crec que no ha estat una legislatura gens ¡, hem fet tot el que 
hem pogut però, com vostè deia, no hem arribat a on volíem. No sé si amb això he 
respost a alguna de les qüestions que ens ha dit, li agraeixo molt el vot favorable.

Sra. alcaldessa.- Passo la paraula a senyora Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Sí, gràcies.

A diferència de la Susana, jo sí que ho porto escrit, i no m'ho he deixat a casa.

A veure, voldria explicar la nostra visió del pressupost que se'ns porta avui a provació 
aquí, i sobretot perquè s'entengui la intenció del nostre vot.
Tots els pressupostos són importants, però evidentment aquest, que es porta avui a 
finals de març a provació i que no serà efectiu fins al maig, ens ocupa molt.

Ens ocupa perquè serà un pressupost que, si s'aprova, l'executarà el proper govern que 
entri. Per tant, és evident, i aquí s'ha sentit, que molts partits que ens presentem 
haguem volgut dir la nostra en aquest pressupost. Sempre l'hem volgut dir, però en 
aquest més que mai.

Dir que tot allò que ens sembla que no és correcte i que portarà entrebancs al nou 
govern s'ha de poder expressar, i nosaltres serà una mica el que direm.
Hi ha explicacions que no esmentaré ja que coincideixo amb el que ha comentat 
l'alcaldessa i que és un detall que realment està ben explicat i per tant només faré una 
reflexió general.

Quan parlem d'ingressos, és evident que les coses no pinten gaire ofenoses. Només 
posaré alguns exemples.

Malgrat l'increment d'IBI, tan criticat per altres formacions, no fa que puguem tenir uns 
pressupostos encertats i adequats a la despesa que generem com a poble. Els impostos 
directes han representat una disminució en l'ingrés. En el capítol 3, que són les taxes i 
altres ingressos, aquestes sí que creixen, per ajuda, en aquest cas, a la disminució que 
teníem d'ingrés general, hi ajuden en una mica.

Algunes partides, tal com ha comentat l'alcaldessa, és el servei que oferim a la 
ciutadania de la recollida de residus, el qual va pujar un escaig 0,37 dels ingressos total, i 
en canvi sí que es veu disminuït a altres partides, com un exemple seria l'ús del servei 
de la piscina, que aquesta disminueix el seu ingrés.
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Tot plegat, si mirem els ingressos, fa preveure complicacions en un futur molt proper. 
Cal que puguem planificar uns serveis al ciutadà que tinguin el seu ajust en el cost i així 
ser transparents. Però això va lligat d'una bona execució i control de tots aquests 
serveis. I ara mateix la visió de qualsevol argentoní no és aquesta.

En l'apartat de despesa s'agreuja la situació de descontrol. Alguns motius poden ser per 
la desorganització municipal, evident, i tal i com alguna gent opina, sí que a nivell de 
personal som molta gent, però la màquina és gran i el personal és necessari. Pensem 
que el capítol II, que és un 46,65% de la despesa i que puja als 6.800.000 pressupostats, 
són importants i s'ha d'organitzar i fer anar el motor perquè aquesta despesa sigui útil, 
perquè necessària ho és.

D'altres despeses, sobretot els consums, que és aigua, gas i corrent, ja ho diu l'informe 
d'intervenció, la qual agraïm a la interventora la feina feta amb el poc temps que fa que 
està en aquesta casa, però aquesta despesa no reflecteix la realitat de la que vindrà, 
cosa que farà tenir modificacions de crèdit o complimentar amb el romanent que arribi 
a partir de juny, ja que el fons de contingència tampoc queda gaire ofenós perquè són 
només 32.000 euros.

Tot plegat i si fem la resta d'ingressos i despeses sense comptar les inversions, el marge 
que se'ns presenta d'uns 580.000 euros no és real, ja que la despesa ve mancada de la 
realitat en algunes partides i també és errònia en alguns dels serveis el no tenir les 
contractacions d'aquests per manca de previsió en la seva licitació.

L'altra despesa la qual sempre ens porta més discrepància amb el govern són les 
inversions. Fa temps que demanem unes inversions no tan ostentoses, sinó amb una 
visió de realitat a les necessitats immediates de la nostra vila. Se'ns presenta un total de 
7.340.000 euros en inversions i un crèdit pel 2023 de 3.229.000.

Ens preguntem per què aquest crèdit? Si quasi res del que es proposa es podrà 
executar en el 2023 i això tots els grups del consistori ho saben.

Fa anys des de Tots per Argentona demanem no només executar tot allò que tenim al 
calaix i què és diner que hem estat pagant perquè el crèdit es va demanant al seu 
moment, sinó que es complementi en partides de manteniment en equipaments 
esportius i escolars.
Aquests espais d'ús diari per molts vila tants nostres fa anys reclamen solucions per 
arranjaments que han de donar qualitat del servei que prestem i adequació normativa 
en algunes ocasions. A part, que molts dels governs han promès aquestes modificacions 
i sense tenir prevista la partida econòmica.

Ara, i per un acord d'última hora amb el govern, podrem tenir alguns calerons en unes 
partides destinades a donar cobertura a algunes de les necessitats reclamades per 
aquests col·lectius que fan ús d'aquests espais, però ens haurem d’esperar al romanent 
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afectat, compromís que l'alcaldessa ha deixat avui per escrit per una previsió de 80.000 
euros en cada cas, i esperem que es pugui realment executar aquest import.

L'altra qüestió que s'esdevé per nosaltres una manca de correspondència amb el 
pressupost i les aprovacions en els plens és no veure reflectit aquelles mocions que 
estan pendents d'executar per manca d'una partida pressupostària, posaré exemples 
concrets.

La inversió per la recollida, millora i aprofitament de la pèrdua d'aigua de la font de Sant 
Domingo, tant important ara. Inversió en reducció de consums per invertir en plaques 
solars i, com no, els diners que s'han de contemplar per fer front a la sentència 
absolutòria d'Argentona Projectes.

Més tard hi haurà una altra intervenció del grup on parlarà del tema de veïnats i del 
tema del Josep Soler amb la seva ampliació de despesa també.

Per anar finalitzant, adjunt també, aprovem el pressupost de la Companyia d'Aigües, el 
qual no dista també de moltes incògnites que no veiem clares. Els ingressos són idèntics 
al 2022, o sigui, ni una coma de diferència. I, per tant, això ens crea una mica de dubte.
Manca també detall en algunes partides com, per exemple, en un increment de la 
despesa de personal elevat i, pel contrari, en la disminució en la gestió del cànon de 
l'ACA.

Vam demanar també en aquest mandat poder fer una revisió de tarifes, però no ens 
n'hem sortit i caldria retomar el tema amb celeritat i voluntat ferma de poder-ho fer.

Bé, no cal dir que segur que ha estat un treball complicat i d'acceleració per part de 
Serveis Econòmics, però també volem expressar la nostra visió que anem tard amb 
l'aprovació d'aquest pressupost. I la manca d'informació cap a molts del què implica 
aquesta tardança i aquest pressupost.

Cal que entre tots fem un esforç d'humilitat, d'empatia cap al ciutadà i ens posem a 
treballar en partides clares i senzilles.
Cal que informem a les entitats que si no s'aprova aquest pressupost no podran obtenir 
la subvenció i que això portarà complicacions amb la feina tant important i necessària 
que fan, em refereixo a les subvencions nominatives.

Cal explicar que la manca de contractació de serveis essencials que fa que no tinguem 
ben recollides totes les necessitats bàsiques que hem d'oferir i alhora un preu just 
complica el pressupost.
I cal també que tinguem un estudi important de què hem d'oferir, quins impostos i 
ingressos recaptem per fer-ne front i quin equilibri s'ha de buscar.
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És per tot això que la nostra formació de Tots per Argentona ens abstindrem. Ens 
abstindrem per responsabilitat de poder garantir donar els diners amb subvencions a 
les entitats que mouen el nostre poble i pel compromís que l'alcaldessa ha agafat de 
poder tenir aquestes dues partides dins del romanent afectat, ja que no hem pogut 
modificar cap partida d'inversió en aquest pressupost per no haver pogut compartir 
extensament i amb temps aquest, en aquest cas, les inversions d'aquest.

És per tot això, com hem explicat, doncs que ens abstindrem.

Sra. alcaldessa.- És una mica irregular, perquè abans a la Junta de Portaveus hem dit 
que només parlàvem per grup, però bé, no superarem els 20 minuts, faré aquesta 
excepció, però... 
Digui'm.

Sra. Montserrat Capdevila.- Hem dit que hi havia una primera intervenció de 20 i una 
després de 10. Jo no he entès que havia de fer-les les dues jo. 

Sra. alcaldessa.- No sabia que estava utilitzant la segona de 10.
Sí?

Sra. Montserrat Capdevila.- Sí, exacte.

Sra. alcaldessa.- No ho havia entès, pensava que complementava la primera.

Sra. Montserrat Capdevila.- No, no, no.

Sr. Xavier Collet.- Gràcies.

Bé, jo em limitaré a parlar una mica de la part important de les inversions que aquest 
any ja es veu, mirant el volum de les partides, que és el tema dels veïnats i les 
urbanitzacions. Ja se n'ha parlat en algun moment abans.

Moltes vegades es diu que el ple de pressupostos és el més important, i aquí també s'ha 
dit, no? Nosaltres ho comencem a dubtar perquè, en el fons, quantes vegades i, 
darrerament, els últims anys ha passat molt, s'aproven pressupostos en partides que 
després no es tradueixen en res, no serveixen per res, o s'acumulen pel següent any 
mantenint l'import, però no s'hi fa res, o senzillament el proper any decauen i aquells 
diners ja no s'incorporen en el nou pressupost.
Ens ha passat moltes vegades això.

De fet, amb el tema de les urbanitzacions en concret ha passat vàries vegades, no és la 
primera vegada que vostès en un pressupost posen diners per, per exemple, els 
projectes de Can Raimí.
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De fet, algun govern anterior a vostès, en el qual alguns dels regidors també hi 
participaven, no sé si era el 2015 o el 2016, va passar 60.000 euros en una partida de 
Can Raimí perquè abans de començar a fer les obres a l'engrós s'havia de fer una petita 
obra primera que tampoc es va fer mai. Aquells 60.000 euros van decaure.
Els 268.000 euros que es van posar també, no sé si l'any passat o fa dos anys, també 
van decaure perquè no va servir per res.

És a dir, de què serveix un pressupost?
Serveix de molt si al darrere hi ha feina feta, hi ha una planificació feta, hi ha una 
voluntat de seguir tot un programa per executar-lo. Si això no hi és, el ple de 
pressupostos al final acaba sent un ball de números que és difícil d'entendre i encara 
més quan acaba l'any i els vilatans no veuen res.

I com que en les inversions, a la partida més gran, 4.330.000 euros és Can Raimí, però 
comptant Can Cabot serien 4.600.000 euros tots junts, doncs parlem d'aquest cas. 
Perquè, a més a més, afecta a molts veïns i afecta d'una manera econòmicament molt 
transcendental. Jo li he demanat al regidor moltes vegades que anem amb cura com es 
diuen, com es planifiquen, com es treballa amb els veïns, amb les juntes, amb les 
associacions, perquè tothom sàpiga exactament què és el que s'està fent i com es 
preveu el calendari.
Perquè el pitjor que podria passar és que arribés un govern que volgués fer les obres i 
els veïns no se'l creguessin. Clar, perquè llavors sí que seria un susto al moment de 
començar-les i començar a fer pagar.
Però clar, després de tants anys que se'ls diu ara sí, ara sí, ara sí i no es fa res, potser 
podria arribar a aquest desastre que el dia que es fes de veritat ningú s'ho creies.

Perquè si vostès pressuposten 4.330.000 euros a Can Raimí, 4 milions deu ser per 
començar, en aquí diuen la primera fase, en la planificació dels propers anys, dels tres 
anys, preveuen ara 4.330.000 euros l'any 2024 més i el 2025 més, en total puja 
10.400.000 euros. Aquí s'ha de descomptar el 15% que assumeix l'Ajuntament.

Però què hi ha al darrere de tot això? Doncs no ho sé, comencem a parlar-ne. El projecte 
d'urbanització, on està aquest projecte?
Està a l'Ajuntament ja? Està entregat aquest projecte? Està lliurat? No, encara no hi és. 
Segurament l'entregaran aviat aquest projecte, però encara no està en mans de 
l'Ajuntament. Per tant encara no està aprovat inicialment.

S'ha de fer els informes tècnics, els tècnics municipals; a lo millor els tècnics municipals
hi veuen canvis a fer, s'ha de tornar enviant als redactors, l'han de refer, l'han de tornar 
enviar cap aquí. Un cop s'aprovi inicialment després hi ha la publicació que això té els 
seus terminis i a més a més els veïns tenen dret a fer-hi reclamacions, al·legacions. Si es 
fessin aquestes al·legacions això encara endarreriria uns mesos més el següent pas que 
seria l'aprovació definitiva del projecte d'urbanització. Tot això ja porta uns quants 
mesos per fer-se.
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Però a més a més el projecte d'urbanització hi ha el projecte de reparcel·lació, aquest 
encara està per començar el de Can Raimí, encara no s'ha ni encarregat a ningú que el 
comenci a redactar. Per tant, redacció, informació, publicació, al·legacions, etc., 
aprovació definitiva.

Quan s'hagi fet això després s'hauran de fer les inscripcions al registre de la propietat, 
no es pot fer abans, quan el projecte de reparcel·lació estigui aprovat definitivament.
Aquestes inscripcions al registre de la propietat ja li dic jo que durarà uns mesos perquè 
són moltes finques, són unes inscripcions que s'han de fer, que no són fàcils de fer, que 
són llargues. Ja li dic que duraran uns mesos perquè en el 2009 ja les vam fer i van durar 
uns mesos fer-les, aquestes inscripcions.
Aquelles inscripcions que es van fer el 2009 em sembla, o principis del 2010, i que 
després van caducar per la inacció dels governs.

Clar, a tot això estem al mes de març, finals de març, el pressupost entrarà en vigor al 
mes de maig. Qui pretén que comenci les obres aquest 2023?
Amb quin argument els diem els veïns que començaran les obres?
Per què posem en el pressupost 4 milions com si haguessin de començar a pagar les 
quatre urbanitzacions ja?
Perquè, un cop estigui fet tot això, després s'han de fer els plecs, aprovar els plecs, fer el 
concurs perquè licitin les empreses i després començar les obres.

Per tant, la senyora Susana deia com que aquest govern ha obert les portes que tot això 
tiri endavant, esperem que el proper govern no s'aturi. Si el proper govern no s'atura, 
esperem que no s'aturi, les obres aquest any no començaran de cap de les maneres.
Per tant, de què serveix tornar a posar 4 milions en el pressupost si tot això ara aquest 
any no es farà?
De què serveix?
Que al veïns se'ls hi digui ara sí que... què? Que hem fet la feina. Si la feina més 
important no és posar uns diners en el pressupost, sinó és tenir tot això a punt.

I tot això a punt, que és una feina interna, que és una feina tècnica interna, senyora 
l'alcaldessa, s'hauria pogut fer durant la pandèmia perquè els tècnics no han deixat de 
treballar durant la pandèmia. Hi ha hagut sectors de l'Ajuntament que s’han vist més 
tensionats, és evident, però el sector tècnic de la tercera planta no sé si és el més 
tensionat durant la pandèmia. Crec que no.
Per tant, tota aquesta feina interna ja s'hauria pogut fer abans, posant a cada moment 
els diners necessaris, no els que no s'executaran.

Hem parlat de Can Raimí, però és que Can Cabot està igual però sense el projecte 
d'urbanització encarregat. No hi ha ni el projecte d'urbanització ni el de reparcel·lació 
carregat encara. Encara tot el més calent encara està a l'aigüera.
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Llavors, bé, només constatar que si les urbanitzacions tiren endavant serà per la feina 
que pugui fer el proper govern, una feina metòdica, organitzada, preparada, prevista, 
no a base de titulars i a base de posar diners amb un pressupost que després no es 
traduirà en res.

Una mica també, i ara deixo el tema de les urbanitzacions, al Josep Soler ens preguntem
com és que després dels informes tècnics que diuen que hi ha hagut un increment en 
les obres, aquest increment no està previst en el pressupost.
Bé, era això. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Bé, doncs,  començo pel final perquè tenim confirmada una subvenció, 
pensava què això ho havia explicat, una subvenció justament del Pla General 
d'Inversions, que abans he comentat per la redacció de la projecta de la biblioteca, però 
també per les obres de Josep Soler, i amb això el que volem fer és generar el crèdit i, per 
tant, no feia falta va pressupostar-ho.

Nosaltres ens hem reunit no sé quantíssimes vegades amb tots els representants, tant 
de la Junta de Compensació com de l'Associació de Veïns, ells el que ens demanaven és 
pressuposteu, perquè sense aquesta pressupostació no podrem iniciar cap licitació.

Per tant, més enllà del període d'exposició pública d'aquest projecte, que si no ha 
arribat ja és perquè no ens l'han enviat aquests dies, però no sé si era ahir, bueno, ahir 
no, avui o un dia d'aquests que arriba.
Llavors, podríem fer l'exposició pública d'aquest projecte, però no el podríem licitar 
sense el pressupost.

Per tant, el primer pas per nosaltres era concretar quin era el cost d'aquest pressupost, i 
per tant no podíem pressupostar alegrement, sinó que volíem esperar tenir aquests 
números. Això també és un dels motius per als quals ens hem endarrerit amb la 
proposta de pressupost, perquè volíem aquesta certesa i posar un import que fos 
realista. És un projecte que cada vegada, amb el increment que hi ha constant de preus, 
com més es revisa, més puja. Per tant, evidentment ja hem tancat la revisió i els 
números que tenim són aquests.

Per tant, per nosaltres la primera pedra de poder dir als veïns això va de debò i estem ja 
fent els passos endavant que s'havien de fer era tenir aquest pressupost. Si no, 
precisament això faria que els veïns no ens creguessin. Si no haguéssim previst res ens 
dirien sí, sí, paraules, però volem fets, i per nosaltres els fets són acabar aquesta 
redacció de projecte, tenir quantificar-ho, iniciar l'aprovació inicial i passar tots els 
tràmits com vostè deia.

Que estiguin pressupostats en el 23 i no s'executi fins al 24, això no és res que faci anar 
malament a ningú. Es demana el préstec, que en el moment en què es necessita 
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aquests diners, i a partir d'aquí en canvi, al contrari, com deia abans, tenir els diners ens 
ajuda a poder fer la licitació sense problemes.

No sé si li he respost.

Per nosaltres, ja fa molts anys, o fa molts anys no, però des de l'inici de la legislatura 
dèiem, a les reunions que fèiem de govern, sempre dèiem tant de bo puguem acabar la 
legislatura fent un pas més, deixant resolt un tema com aquest que porta dècades 
d’endarreriment i ens sentirem satisfets. Evidentment ens hauríem sentit més satisfets 
si haguéssim pogut avançar més, però com a mínim arribar fins a aquest punt en què ja 
està previst al pressupost les obres, parlo de Can Raimí, però que també hi ha els diners
per acabar la redacció de projecte de Can Cabot i jo personalment estic satisfeta de com 
a mínim, dins d'aquesta legislatura haver arribat més endavant del que fins ara s'havia 
pogut arribar.

Passo la paraula al regidor d'Urbanisme.

Sr. Àngel Puig.- Gràcies alcaldessa.

Hi ha coses que ja ha comentat l'alcaldessa, per tant intentaré no repetir-me, però la 
veritat, escoltant-lo, senyor Collet, em dona la impressió que és vostè que no vol fer 
absolutament res ni Can Raimí ni Can Cabot, perquè amb els termes que parla, sempre 
són problemes, pegues, i a més a més fa 4 o 5 plens municipals que estem parlant del 
tema i hem repetit moltes vegades que és el que estem fent.

I crec que la impressió que m'emporto de la seva intervenció és aquesta, que és vostè 
que no vol fer absolutament res en aquestes urbanitzacions, perquè no reconeix 
absolutament res de tot el que estem fent i que acaba de dir l'alcaldessa.

Portem mesos treballant amb els veïns, i és veritat que vàrem començar amb les juntes 
de compensació, s’hi van afegir les associacions de veïns que vàrem creure oportú, i així 
ho vàrem acceptar, tant uns com els altres, que ens ajuntéssim a les reunions, tot i que 
a l'última reunió van separar, perquè hi havia temes molt específics de les juntes de 
compensació com el tancament de les pròpies juntes.
I aquí hem afegit les associacions de veïns i per tant aquí hi ha tot un trajecte fet i hem 
començat aquests projectes de tirar endavant.

Com estan? Vostè sap, i em sembla perfecte, que s'informi lògicament que el projecte 
de Can Raimí està acabat. Jo vaig dir l'última vegada, no sé si ho vaig dir-ho públicament, 
que si no el tenim és perquè la Diputació volia presencialment donar-lo a l'Ajuntament.
La resposta de la Diputació ha estat avui mateix dient no serà una entrega presencial 
perquè anem de corcoll, tenim molts actes públics i no podrem donar-lo, per tant us 
l'enviem.
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I aquest enviament, ja puc dir que no sé si ha estat avui o serà demà, que el tindrem, 
aquest projecte d'urbanització, amb un import que comentava l'alcaldessa, que és un 
import molt elevat i que per tant, potser no nosaltres, però el proper govern que vingui 
s'haurà de buscar la fórmula per a trobar ajuts que puguin minvar considerablement 
aquestes contribucions que els veïns hauran de desenvolupar.

Lògicament, la primera fase era una primera fase imprescindible, necessària i del tot 
obligada, que era el tema del clavegueram. Tot el que és clavegueram i 
subministrament d'aigua potable era la primera fase que és la que està pressupostada.

I a Can Cabot tot seguit, i això ho vam establir amb els propis veïns, faríem la primera 
fase de Can Cabot fent exactament el mateix que faríem a Can Raimi, fer aquesta 
primera fase de clavegueram i aigua.
Tot seguit vindrien les altres fases que s'han de repartir en els anys, lògicament, ja no 
solament per un tema pressupostari, que és cert, sinó per un tema de pròpia execució.
S'ha calculat que el clavegueram de Can Raimí solament portarà un any de feina.

Per tant, és lògic que anem per unes fases ben determinades, ben calculades, i així 
creiem que poden estar, i que anirem veient els esdeveniments com aniran, per mi, tal i 
com diu l’alcaldessa, i per tot el govern, estem contents d'haver començat aquest 
procés. Un procés que fa molts anys que dura, és cert, vostès governaven del 2007 al 
2011, ja van començar, es va aturar, no pels que van venir després, sinó perquè no va 
avançar, i no per culpa de vostès, ni molt menys, sinó perquè no va avançar perquè 
tenia un ritme. 

Vostè sabrà que molts veïns, molts veïns de Can Raimí i de Can Cabot desconfiaven de 
les propis persones que podien haver-hi al capdavant, era una desconfiança que va 
aturar, no és gent realista, perquè ve que ens hi hem trobat, i hem negociat, i hem estat 
parlant amb ells, i per tant hem intentat generar una confiança que crec que l'hem 
aconseguit, crec, perquè les últimes reunions han estat positives, han estat molt bones, i 
que per tant ha valgut la pena.

Contents d'haver començat, i que tant de bo això no s'aturi per ningú, ni pel que vingui 
a governar.

Sra. alcaldessa.- Per al·lusions, però li demano tres minuts, màxima.

Sr. Xavier Collet.- Sí, gràcies.

Bé, només contestar dues coses que no són certes.

No pot dir que nosaltres no volem fer res, perquè precisament quan nosaltres vam 
governar, tot això que jo li he detallat que no s'ha fet ara, es va fer en aquell moment.
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Tot això ens explica, senyor Puig, està molt bé, però tot són intencions, és a dir, de tot 
això no hi ha res material fet, s'han reunit amb els veïns, s'han reunit amb les juntes, 
s'han reunit amb les associacions, primera fase el clavegueram, després...

Sí, sí, però de tot això no hi ha res encara. Ja li he detallat tot el procediment. I el 
procediment aquest durarà molts mesos, fer-se. I de moment, l'únic que s'ha fet és 
encarregar la Diputació al projecte, i prou. Ha hagut molta feina de parlar amb els veïns, 
però feina feta que es pugui tocar per avançar en aquest tema no hi ha hagut.

I per tant, tampoc accepto, senyora alcaldessa, que digui que s'ha avançat més que mai, 
perquè precisament tot això ja s'havia fet l'any 2010, estava fet, i és el moment que vam 
estar més a punt de començar, perquè ja estava tot a punt.
Llavors sí que només faltava posar els diners per les obres i començar-les. I ara vostès 
volen començar pel final.

No em digui que els veïns li pressionen perquè es pressuposti. Els veïns pressionen 
perquè s'avanci. I, torno a dir, posar diners al pressupost no és avançar, i això ho hem 
vist en els darrers anys i en aquest d'aquest any també ho veiem. Posar diners al 
pressupost no serveix de gaire si tota aquesta feina no està feta. I de moment no està 
feta. És això el que jo he constatat.

I constatar-ho no vol dir que no vulguem fer res. Vol dir que la feina està per fer. La 
feina està per fer.
Gràcies.

Sr. Àngel Puig.- Senyora alcaldessa, només una resposta per al·lusions...

Sra. alcaldessa.- Sí endavant

Sr. Àngel Puig.- Simplement, després de la segona intervenció, senyor Collet, em 
reafirma amb el que he dit per contestar-li. Ho sento, però continua posant aquests 
topalls de pegues i inconvenients.

Sra. alcaldessa.- En tot cas, nosaltres som els que hem fet aquestes reunions amb els 
veïns i la nostra impressió sempre ha estat que hi ha cordialitat, que hi ha ganes de tirar 
endavant, que no tindrem temps d'executar, lògicament, però que es comença posant 
els diners i amb un projecte revisat, que el que vostè en parla s'havia de revisar perquè 
és un projecte que havia quedat antic i que més contemplava algunes..., i això ho hem 
vist després amb el projecte revisat per part de la Diputació, algunes qüestions que no 
estaven ben resoltes en aquell projecte i, per tant, està bé que s'hagin pogut revisar.
Penso que no cal donar-li més voltes sobre aquest tema.
Passaria la paraula al següent grup, qui voldrà intervenir?
El senyor Fragoso?
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Sr. Francisco Fragoso.- Primero el Sr. Calvo

Sr. Bernat Calvo.- Doncs moltes gràcies i bona tarda.

Volíem fer una intervenció bastant breu, intentarem fer de la capacitat de síntesi virtut,
per això volíem ser els últims, no sé que el senyor Fragoso també volgués fer una 
intervenció també curta, en tot cas, passem a explicar el nostre sentit del vot.

El primer de tot és fer l'agraïment als serveis centrals, especialment a la nova 
interventora, tot aquest esforç que ha fet per acorre cuita tan ràpid com ha pogut, posar 
les bases legals i tècniques d'aquest pressupost.

Així que, primer de tot, gràcies a ella i a tot l'equip dels Serveis Econòmics i dels serveis 
centrals, no me n'oblidaré tampoc de Secretaria, i a tot l'equip de tècnics i personals que 
ha fet aquest esforç, i això parlo de tot el grup municipal, des d'Aigües d'Argentona, tot 
el col·lectiu.

Volíem explicar el sentit del nostre vot, sobretot a nivell formal, volem explicar com ha 
anat una mica l’itínere per arribar fins aquí des del nostre punt de vista, com ha passat.

La nostra primera proposta de pressupost, que vam rebre del govern aquest febrer del 
2023, i ens vam emplaçar amb l'alcaldessa al cap de pocs dies, a una reunió que va ser 
principalment, entenc jo, una finalitat expositiva, informativa, que això ho valorem 
positivament, ens podem entendre tots aquests números que posava en un excel. I 
quines inversions tenia, qüestions que a nosaltres naturalment ens importava molt.

En base a això, nosaltres vam fer una proposta amb unes esmenes i peticions el 17 de 
febrer de 2023, si bé la conseqüència és que ja mai més vam tornar a rebre cap 
contestació formal del govern ni una proposta de reunió, si bé en aquest correu on 
posàvem les propostes d’esmenes, o les nostres propostes, que eren en tot cas 
negociables, però vam posar explícitament que estàvem disposats a fer trucades, 
reunions, etc.

En tot cas, no vam tenir una contestació per part d'Alcaldia mai més, que és qui porta 
aquest tema, i suposo que estaria negociant amb altres grups, tot i que ens sap greu 
que no puguem ser un grup municipal amb qui poder participar d'aquesta manera de 
negociacions, més que res perquè entenem, amb la Cristina que vam fer unes 
propostes que després explicaré, que en gran mesura no estan recollides en aquest 
pressupost. De fet, algunes ja les vam posar, inclús sabent que ja estaven 
pressupostades, temes molt importants de Madà, Can Cabot, Can Raimí, tema càmeres 
de seguretat, perquè en teníem que era una qüestió absolutament prioritària, i encara 
que estiguessin, volíem reafirmar el gran interès en que estiguessin aquestes partides.
En tot cas, això és el que ens porta a fer un vot en contra, farem un vot contrari a aquest 
pressupost.
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També veiem amb preocupació com el pressupost s'aprova inicialment a finals de març,
ho han dit els diversos grups municipals, això vol dir que anant tot bé podria entrar en 
vigor a finals d'abril, anant molt bé. Si hi ha al·legacions, això vol dir fer un pressupost 
per aprovar definitivament i resoldre les esmenes que es puguin fer, les al·legacions, i 
per tant serà pública, això vol dir que ens anirem finals d'abril, principis de maig, i 
encara així trobem que mitjans de juny hi haurà un canvi de govern.

Lògicament, i això ho han dit altres grups, això ens portarà que pràcticament aquest 
pressupost ja no el podrà començar a executar si no és el nou govern, amb la 
problemàtica que això tindrà. Un govern ha aprovat un pressupost, l'haurà d'executar 
un de nou que entri, que ben segur serà diferent, almenys a la composició.

Això, naturalment, que hi hagi un pressupost que de facto es començarà a executar cap 
a finals de juny ens portarà problemes pràctics, i més en aquest any, com hem dit, per 
les eleccions i el canvi de govern. Per què? Perquè moltes entitats de la Vila, aquesta 
qüestió els hi passa cada quatre anys quan s'aproven aquests pressupostos massa tard, 
o en general, qualsevol any que s'aprovin tard. Ha sigut una tendència bastant recurrent 
d'aquesta legislatura, i crec també de l'anterior que és que, per exemple, qüestions com 
convenis, subvencions nominatives, algunes qüestions com aquestes queden molt 
retrasades per poder-se executar perquè es necessiten d'aquest pressupost.

També, naturalment, la qüestió de les inversions és una qüestió que afecta molt aquest 
retard en aprovació dels pressupostos. Per tant, és una qüestió general que hem tingut 
aquest problema. I l'any passat semblava que milloravem una mica aquesta tendència 
d'aprovar el pressupost, ja no diria quan tocarà abans de l'entrada en vigor de l'any, 
però poc després, i ens trobem que estem en una situació de nou que aquest any serà 
molt difícil poder executar els pressupostos que prevegi aquest govern.
Sobretot penso en el cas de les inversions, ho ha comentat el company en Pep Arenas.
La manca d'execució dels pressupostos, també en Xavier Collet n'ha fet menció 
explícita.

Abans, jo fa uns anys, quan hi havia una inversió en pressupostada, em feia il·lusió 
pensar que era una cosa que anava endavant.
Avui en dia m'ho miro molt fredament, amb molta indiferència, em sap greu perquè hi 
ha molts col·lectius que quan estan a una inversió en pressupost i veuen que és 
necessari, parlo de veïnats, parlo de col·lectius, per exemple, el tema del centre jove que 
era l'escorxador o les obres de Can Cabot, Can Raimí, Madà, etc. que són coses que 
trobaràs al pressupost, però, ostres, després de tants anys que no es compleixen els 
anys que toca, parlo, per exemple, el cas d'aquest centre jove del cau de l'Escorxador, 
quants anys fa que està pendent?
És de la legislatura anterior, està en un pressupost participatiu i encara estem plantejant
el tema aquest de tenir-lo al pressupost i poca cosa més.
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Per no parlar d'algun tema de camins segurs, a les Ginesteres, etc., que realment...,o 
arranjament de voreres, coses que no s'acaben de portar a terme.

Per tant, és un altre tema que ens preocupa enormement, l'execució o manca 
d’execució en aquest cas de les inversions pressupostades que fa que avui en dia que jo 
vegi una inversió en aquests pressupostos, bé, dius, bueno, està bé, però continuo 
pensant que és que al final, alhora, de veritat, no s'acaben executant, almenys en aquell 
any.

Per tant, bé, vull mencionar això sí que és important que aquest pressupost conté 
algunes qüestions, algunes inversions. Jo sempre penso en general totes les inversions 
pressupostades són benvingudes, rarament trobo inversions que no toquin, és el cas, 
pots prioritzar més algunes que altres, però estem d'acord amb la immensa majoria 
d'elles com a necessàries.

Vull fer menció especial al que també s'ha mencionat, les obres d'urbanització de les 
urbanitzacions o veïnats no recepcionats de Can Cabot i Can Raimí, o per no mencionar 
també del tema de les obres de reurbanització de Madà, entre altres qüestions, el que 
també vam comentar, aquest centre jove que va anar a l'Escorxador, o també algun 
tema com els 160.000 euros de les càmeres de videovigilància, que també entenem que 
són partides importants, fins al punt que, inclús sabent que existien, la negociació, que 
no eren molts punts, però alguns dels punts que vam posar precisament en aquests 
que ja existien i estan pressupostats, més que res, perquè quedés constància que per 
part nostra era una qüestió absolutament prioritària, i per tant, volíem reafirmar-nos en 
la necessitat que estiguessin pressupostades.

Però nosaltres vam decidir afegir algunes qüestions més. De fet, aquest correu que us 
he comentat el 17 de febrer del 2023 el que contenia eren algunes propostes 
pressupostàries, alguna ex pressupostària, però d'impacte econòmic.

La primera, la partida d'adquisició immoble de caràcter econòmic per a emergències 
habitacionals, i així a través del dret de tempteig i retracte, adquisició directa dins del 
mercat o per concurs, etc. O sigui, adquirir un habitatge per qüestions d'emergències 
pot ser algú que se l'incendia la casa, un cas de violència de gènere, que necessiti una 
casa immediatament, algun desnonament, etc.
Clar, és unes qüestions que ens sap greu que aquesta legislatura, que ens creiem que 
potser amb aquest tema s'avançaria, estem encara a les bassaroles.

I parlo a més d'aquesta qüestió, perquè ja no parlo d'altres temes que tampoc s'han fet, 
com programa 6040 per llogar un habitatge també de lloguer assequible per destinar 
alguna família que ho necessiti socialment, o per no parlar de convenis amb la SAREG 
per la cessió del dret del dret d'usdefruit d'una vivenda que tinguin o un conveni amb 
l'Incasol per fer habitatge de protecció oficial de caràcter amb un lloguer social.
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Això ja està al marge perquè entenien que no tenia un caràcter pressupostari, però 
tampoc s'ha fet res d'això. Per tant, en polítiques d'habitatge creiem que s'ha de fer 
molt més, perquè bàsicament s'ha fet més aviat poc.

Després d'una altra partida que comentàvem nosaltres, que demanàvem, era 
l'adquisició de la plaça d'Església al costat del Museu del Càntir, que era un tema que ja 
el patronat del Museu del Càntir demanava, en el seu moment va estar pressupostat, va 
desaparèixer i ja no tornava a aparèixer.
Per tant, creiem que si hi ha un habitatge que està afectat com a ampliació del Museu 
del Càntir o qualsevol altre equipament que es vulgui fer allà, el centre del poble, la 
plaça de l’Església, és una inversió que podíem entendre com necessària, més que ho 
preveu el planejament, i ho deia el patronat del Museu del Càntir reiterades vegades. 

L'altre tema, que és un tema que per nosaltres és fonamental, era augmentar un 20% 
més el previst del pressupost en les partides d'arranjament de voreres i asfaltat de 
carrers amb mal estat. És una situació contínua en tot el poble. Creiem que aquesta 
legislatura s'han fet més aviat poques inversions en aquesta matèria i nosaltres creiem 
que hem de ser ambiciosos, amb una planificació estricta i amb un augment de les 
partides pressupostàries.

Després, un exemple de tot això, però que inclús creiem que havia de tenir en compte 
menció específica, l'arranjament de la plaça del Pi de Les Ginesteres, molt demandada 
per la mateixa associació de veïns a les Ginesteres. Poca cosa s'ha fet realment perquè 
l'estat és lamentable.

I hem posat la plaça del Pi de Les Ginesteres com un lloc gairebé simbòlic, però 
qualsevol persona, els veïns de Ginesteres ho saben, però qualsevol persona que 
s'acosti allà i doni unes voltes amb el cotxe o caminant veurà tota la problemàtica que hi 
ha. I les Ginesteres sí que està recepcionat, és un veïnat més de l'entramat urbà, i per 
tant és sòl urbà consolidat, i per tant allà l'Ajuntament pot fer les inversions 
perfectament. No ha d'esperar aquest projecte d'urbanització ni reparcel·lació, i per tant 
ens hagués agradat molt més que durant aquesta legislatura s'hagués fet molta més 
intervenció en el veïnat de Ginesteres i en concret aquesta plaça està molt malament i 
per tant ho mereixia fer-ho ja.

Després, la partida de camins segurs d'accés a les Ginesteres, dels veïnats de Clarà i de 
Madà. Un tema que també va guanyar el pressupost participatiu, com la condicions de 
camins comunitaris a les Ginesteres, que estava previst amb 80.000 euros al pressupost 
participatiu, va guanyar el pressupost participatiu del 2018 i encara està pendent de la 
seva execució.

Per tant, són qüestions que ja venen de la legislatura anterior, no són tampoc molts 
diners, però és que, a més a més, van guanyar un pressupost participatiu que l'anterior 
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legislatura es va fer. Ja no s'ha tornat a fer perquè suposo que ja s'entenia que tot això 
no funcionava, no s'executava lo promès.

Per tant, nosaltres demanem que s'incorpori aquesta i qualsevol altra cosa que faci 
referència a un pressupost participatiu que hagi guanyat. El centre jove a l’Escorxador és 
un exemple.

Després, com ho he mencionat, el que demanàvem sí o sí, encara que ja sabíem que es 
preveia la partida, és la execució de les obres urbanització de Can Cabot i Can Ramí, 
malgrat que som conscients de l'advertiment que ha fet en Xavier Collet, que és veritat, 
que aquí encara queda molta feina per fer i és probable que encara no es posi un totxo 
o un tros d'asfalt, ni res similar, o tema de clavegueram encara aquest any, perquè la 
qüestió burocràtica probablement no ho faci possible.

I també la partida de les càmeres de seguretat d’Argentona, lectors de matrícules, etc. 
que han de donar major seguretat, això també s'inclou en el pressupost, però nosaltres 
enteníem que com era un tema també prioritari, hi havia a ser-hi.

I una qüestió a nivell extra-pressupostari, però vinculat als ingressos, era que 
demanàvem la rebaixa de l'IBI a la situació exposada al ple d'octubre de 2022 abans 
d'acabar la legislatura amb efectes d'1 de gener 2024. És a dir, com que ha meritat l'1 de 
gener, doncs que el 1 de gener del 2024 es pogués modificar aquesta ordenança, com 
abans Millor, fins i tot fer-ho en aquesta legislatura, pel tema del compromís que 
demanàvem; no hem tingut contestació, per tant, tampoc podem dir molt més d'això, 
s’executa en gran part, en base a una quota..., pujant unes quotes de l'IBI a les famílies 
d'Argentona. Creiem que no és la forma segurament més adequada.

En tot cas, entenem que si nosaltres vam enviar demanar fer una proposta raonable, 
que podíem inclús modificar, podíem negociar el 17 de febrer del 2023, no hem rebut 
cap contestació, al final, d'alguna manera, ens hem sentit una mica ignorats, i per tant, 
només per aquesta qüestió hi era un vot més que suficient pel no.

L'única qüestió que ens feia dubtar és que hi havia algunes inversions, que sí que hi 
estàvem d'acord naturalment, però és que enteníem, per exemple, que en Cabot, Can 
Raimi, a Madà, que sí o sí hi havia de ser-hi, aquestes inversions, per tant, qualsevol 
pressupost les havíem d'incloure, per tant, això ja ho donàvem per descomptat que 
aquestes inversions havien de ser, no era res negociable. 

Per tant, vist això, el nostre vot serà en contra. 
Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Bé, doncs, li demano disculpes per no haver-li respost.
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Jo pensava que estàvem tenint postures bastant llunyanes i que, per tant, no ens 
posaríem d'acord i potser s'ha pressupostat massa perquè no té raó que hauríem pogut 
parlar-ne i veure si hi havia maneres d'apropar-nos.

M'he anat prenent notes, però no per ordre.

Sobre el tema de la plaça del Pi de les Ginesteres, vam agafar un compromís també a 
instàncies del partit socialista, però sí que és veritat que els veïns  ens ho han dit 
moltíssimes vegades i algun cop havíem demanat, com a mínim, tenir el pressupost, i 
això és el que he demanat ara, que ens facin el pressupost, perquè en aquest 
pressupost no hi podrem posar-hi els diners, perquè no tenim coneixement de què 
costa, però com a mínim ja tinguem al pressupost i, sigui en romanent o sigui de la 
manera que sigui, o per exemple redestinant el préstec d'alguna inversió que vingui 
d'anys anteriors que no s'hagi d'executar o d'alguna altra fórmula que es pugui 
executar.

Sobre el tema de l'habitatge social, nosaltres estem en negociacions precisament per 
adquir-ne un, el que passa que no s'ha de pressupostar perquè el finançament... I ara 
estic intentant fer memòria com es diu, aquelles partides específiques que es poden 
precisament destinar, vostè ja potser m'ho sabrà recordar, no recordo el nom..., 
Patrimoni del Sol. I és aquest el finançament i per tant no ho hem de pressupostar 
perquè ja ve d'aquestes partides.

Més inversions amb voreres, ja he vist que ja hem previst una partida de 200.000 euros 
precisament per tota aquesta qüestió.

L'edifici del costat del Museu en aquest moment, amb el nivell d'esforç financer que hi 
ha d'haver perquè hem hagut de prioritzar i ho hem fet amb tot el convenciment, tot el 
que hem parlat abans d'obres de les organitzacions, però també altres inversions que 
enteníem que eren més prioritàries, no es podia contemplar aquesta inversió ara 
mateix de compra d'aquest edifici que, a més, tornarà a ser un edifici que s'ha de 
restaurar.
Jo sempre ho he dit, restaurem Ca l’Ametlla, restaurem la casa del carrer Sant Ferran i 
després comprem més immobles perquè no podem anar comprant immobles que 
després no es poden arreglar i fer-ne un bon ús.

Els camins comunitaris, aquests 80.000 euros, té raó que no..., fa molts anys que es 
porten arrossegant, no s'han de pressupostar tampoc perquè venen incorporats per el 
romanent afectat, per això no s'han previst, i el que hem fet és que estàvem esperant el 
nou contracte de jardineria perquè s'ha de fer tot l'arranjament precisament de tota la 
part que ha quedat envaïda en aquests camins per vegetació i en el nou contracte de 
jardineria que estem començant a executar, hi ha previsió que es puguin fer aquestes 
actuacions.
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El casal de joves en aquest moment està ja a punt per l'aprovació inicial. Sí que és veritat 
que en els pressupostos participatius parlava, i ara parlo de memòria, d'uns 100.000 
euros, que és el que va sortir d'aquells pressupostos participatius, que l’any següent ho 
vam pressupostar en més perquè ja es va veure que no era suficient per fer tota 
aquesta..., entre altres motius perquè inicialment no estava previst que fos la 
restauració o l'arranjament de l'antic escorxador, i per tant era un projecte que ja 
després de parlar amb el col·lectiu principal que en farà gust, ja es va descartar aquesta 
opció quan es va anar per la línia d'arranjar l'antic escorxador, això ja va significar un 
cost més elevat, l'any següent es van pressupostar més diners i aquest any tornen a ser-
hi els diners perquè ara el projecte ja està redactat com a mínim.

La rebaixa de l'IBI és que sincerament, abans ho he explicat, el problema és quadrar el 
pressupost. Si anem rebaixant l'IBI tant de bo poguéssim, però ja em dirà, després com 
quadrem un pressupost que està assumint totes unes despeses, tant de personal com 
de despeses del cost tant de subministraments com els materials que cada any pugen.
Per tant, l'IBI, ens agradi o no ens agradi, és el principal impost, és el més equitatiu, 
diguéssim, el més universal o democràtic, no sabria com dir-ho, i acostuma a ser allà on
pots intentar a vegades fer una cosa que no havíem fet en tota la legislatura que és 
precisament pujar l'IBI, torno a dir, va ser un increment molt simbòlic d'aquests 30 i 
escaig euros per rebut de mitjana.

Vostè parla de les subvencions nominatives, precisament si, no sé si ho sap, però crec 
que sí, que si no aprovem el pressupost no hi ha subvencions nominatives, això també 
feia referència Tots per Argentona, un dels motius pels quals és important tenir 
pressupost precisament perquè puguem desencallar ràpidament i que entri en vigor 
tots aquest convenis, per tant, crec que és important tenir aquest pressupost, per això 
també jo, sabent que no l'executarem nosaltres, vaig veure necessari continuar 
treballant per quadrar-lo i li puc assegurar que han sigut moltes hores de feina, però jo 
em sento satisfeta perquè, com a mínim, hi ha coses com aquestes subvencions que es 
podran començar un cop entri en vigor ja atorgant.

Vostè deia que les obres de les organitzacions no li preocupaven perquè sí o sí s'havien 
de pressupostar. No sé qui ho diu, això, sí o sí s'han de pressupostar.
Es pressuposta quí políticament, entenc que hi ha de ser, mai hi ha una obligació per 
tenir una previsió d'unes obres, evidentment que nosaltres ho consideràvem molt 
necessari, però això no fa que per obra de màgia ja hi siguin en el pressupost, hi ha 
hagut una feina al darrere que abans ho hem explicat.

I crec que no em deixo res, només volia puntualitzar algunes qüestions.
Passo la para al senyor Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso.- Sí, gracias señor alcaldesa. Yo la verdad que seré breve. 
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Bueno, primero de todo, la verdad que, felicitarte Bernat, porque por el tema de las 
cámaras de seguridad, digo la verdad, felicitarte, porque en el 2012 presentemos una 
moción, mis compañeros, Juanma Moraleda, Jesús Hita, etcétera; hace ya bastante 
tiempo, se aprobó, estuvo dos años ahí en el cajón del alcalde, como yo decía, no se 
hacía nada, hubo un grupo que presentó que se retirara esa moción para que no se 
hicieran las cámaras de seguridad, se aprobó, y en el 2015 volvimos a presentar las 
cámaras de seguridad y se aprobó.

A día de hoy todavía como no sé si conoce a Carlos Jesús, aquel que hacía (soroll de 
bufar) como el humo, pues lo mismo. Se aprueban, pero ahí están.
Pero gracias de verdad que al final vemos que tenemos razón en algunas de las cosas 
que siempre pedimos.

Lo segundo, el tema de los presupuestos, la verdad que han ido tarde, pero bueno, 
ahora en la lectura que voy a hacer se lo explico.

Yo me acuerdo en el 2021-2022 que le aprobé yo los presupuestos con 14, me parece 
que en el primer año fueron 12-13 propuestas y en el segundo 14 propuestas tanto a 
usted, Gina, como a mí nos criticaron un montón, pero un montón.
Me alegro que hoy no sea así, y que todos los grupos se tienen los presupuestos porque 
al final es para los vecinos de Argentona que es lo que siempre hemos dicho.

Un año más nos volvemos a encontrar para uno de los plenos más importantes de cada 
año. Un año más nos volvemos a reunir más tarde de lo que esperábamos. Otros 
presupuestos que se aprueban con retraso.
Un retraso que no deja de ser el fiel reflejo de cómo ha funcionado los diferentes 
gobiernos del Ayuntamiento de Argentona en los últimos tiempos. Lento, burocrático, 
sin planificación y sin mirar al futuro.
No sé si las palabras les chirrían a todos, pero tenemos obligación de pensar en el 
futuro.

Voy a hacer un discurso muy directo y breve y quizá un poco duro, pero no se lo tomen 
como algo personal. No lo es. Pero me siento herido y me siento engañado.
Y no me dolería tanto si no fuese porque no és un engaño que me afecte solo a mí, sino 
porque es un engaño que ha afectado a todos los vecinos de Argentona.

En los últimos años hemos aprobado los presupuestos del Ayuntamiento de Argentona 
por tres razones. La primera, porque habíamos conseguido incorporar en los 
presupuestos muchas propuestas que nos hacían los vecinos de urbanizaciones: Sant 
Miquel del Cross, Rocar d’en Serra, el centro de la Vila, entre otros.

La segunda, porque habíamos conseguido incorporar en los presupuestos algunas de 
las propuestas que llevamos en nuestro programa, como ampliar la plantilla de la 
Policía Municipal o instalar las cámaras de seguridad en la entrada y salida de todas las 
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zonas de Argentona, así como la entrada y salida de urbanizaciones, que por cierto solo 
se ha hecho en Las Ginesteres y en Mada, faltan todas las otras.

Solo por citar algunos ejemplos.

Y finalmente, la tercera, por una cuestión de sentido y estima para nuestro pueblo, 
siendo consciente que es muy difícil poder gobernar un municipio sin unos 
presupuestos aprobados, en los que se refleje el futuro que se merece nuestra Vila.

¿Y con qué nos hemos encontrado? Que a pesar de que se habían incorporado en los 
presupuestos partidas para destinarlas a los puntos de negociaciones, a fecha de hoy, 
de todas nuestras propuestas aprobadas se han cumplido muy pocas y ejecutadas unas 
pocas. Y cuando he pedido explicaciones solamente han sido capaces de darme largas y 
trasladarme porque ya estaba presupuestado, pero pendiente de contratación o de 
ejecución.

Lo siento, de verdad. Han perdido toda mi credibilidad. Y me sabe muy mal.
Me sabe muy mal por los vecinos y vecinas que están cansados de llamar al 
ayuntamiento en diferentes reuniones y no tienen respuesta alguna, y el que la tiene se 
siente engañado. Siempre he dicho que hay que ir con la verdad por delante y no 
engañar.

Yo hoy no se los puedo aprobar. No se los puedo aprobar únicamente y exclusivamente 
porque no han cumplido con su palabra.
Si ustedes se hubieran cumplido con el pacto firmado, yo hoy les podría dar 
nuevamente mi voto de confianza. Pero no se lo merecen.

Nuestros vecinos no se merecen lo que está sucediendo en este Ayuntamiento. Hay una 
parte del pueblo que se siente abandonada y olvidada, y hay una parte del pueblo que 
se siente traicionada. Por este motivo, hoy no les voy a aprobar los presupuestos. Y por 
mucho que me duela, teníamos un acuerdo político.
Porque al final estamos en este Ayuntamiento para hacer política. Y eso, según entiendo 
yo, significa pensar en los ciudadanos que pagan impuestos, por cierto, muy altos, y con 
los que no estamos de acuerdo, como ya demostramos votando en contra de la subida 
del IBI y de la recogida de basuras.

Ustedes han incumplido el mandato ciudadano de trabajar para los vecinos. Hace 
tiempo que pienso que la política de hoy ya no es como la de antes. Pocas cosas dañan 
tanto el prestigio de alguien como incumplir una promesa o un acuerdo. Fallar a la 
palabra dada es tomar la ruta equivocada. 

Y ustedes han tomado una ruta equivocada porque han incumplido aquello que 
pactamos.
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Ustedes han tomado la ruta equivocada porque son incumplimientos que han 
perjudicado als vilatans d’Argentona.

Ustedes han tomado la ruta equivocada porque podrían haber dejado una Argentona 
más segura, con más policías, con más cámaras de seguridad, con mejores servicios, 
con más calles limpias, ordenadas, con una zona deportiva y con urbanizaciones con las 
que ahora se reúnen pero que han tenido tantos años abandonadas.

Ustedes han tomado la ruta equivocada porque podrían haber dejado una Argentona 
con unas calles arregladas, propias del siglo XXI, y ahora se irán y nos habrán dejado 
una Argentona en la que pasear por nuestro pueblo se ha convertido en una carrera de 
obstáculos.

También tengo que decirle que esto no es de estos últimos tres años que usted está 
como alcaldesa, sino estamos la vista atrás, 20 años atrás, todos los grupos que hoy 
están aquí y algunos más, han estado gobernando. Sí, gobernando, pero parece que 
han entendido mal la palabra gobernado, y que lo que han hecho todo el tiempo es 
abandonado, en lugar de gobernando. 

Y podría seguir así durante mucho más rato, pero no lo haré, y no lo haré porque no he 
venido aquí a sacarle los colores.
He venido para decirles que tuvieron la oportunidad de hacer una Argentona mejor y 
ustedes y nosotros de la mano, con el único objetivo de mejorar Argentona, y lo han 
echado a perder.

Lo han echado a perder porque ustedes han tomado la ruta equivocada. Como le he 
dicho, fallar a la palabra dada es tomar la ruta equivocada. Por este motivo, por lo que 
los vecinos a lo que habéis fallado y por haber tomado la ruta equivocada, esta vez yo 
no les puedo votar estos presupuestos a favor.
Muchas gracias.

Este era el discurso que la verdad que teníamos escrito mi grupo y yo hasta anoche, a 
las 11 de la noche. Y es la verdad, y diciéndoselo con el corazón, que por lo que he dicho 
que han fallado es lo que se merecían.

Pero, sintiéndolo mucho, lo que se merecen es votar los presupuestos en contra, es lo 
que estoy explicando, pero como yo me presenté a este Ayuntamiento como regidor, 
me presenté para mis vecinos y vecinas, todos esos vecinos que viven dentro de los 25 
km2 que tiene nuestra villa, nuestro pueblo, Argentona, y saben que como siempre les 
digo las cosas como soy, lo siento, estos presupuestos los voto con el corazón, los voto 
en nombre de todos los vecinos. Ellos no tienen la culpa de todo esto que sucede. Por 
todo ello nuestro voto será de abstención, para que este 2023 Argentona tenga un 
presupuesto que a partir del día 29 de mayo quien gobierne pueda hacerlo desde el 
primer día.
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Ahora sí, y buenas noches.

Sra. alcaldessa.- Moltes gràcies.

Jo, una mica el que sempre li he dit, nosaltres tots els pactes que havíem fet els hem 
pressupostat, per això el compromís hi era i el problema no ha estat un problema de 
falta de voluntat, i li he dit moltes vegades, és un problema molt més greu que és un 
tema de moltes mancances a l'hora de tirar endavant projectes, sobretot d'inversió o 
d'obres, per, com he explicat abans, una falta d'organització de l'àrea, que ens està 
costant  molt, que com deia abans, espero que comenci a veure la llum, hi ha canvis 
importants que crec que poden ser molt positius i que espero que deixem com a mínim 
l'àrea dels recursos humans de l'Ajuntament millor del que em vaig trobar quan vaig 
començar a ser l'alcaldessa.

Això sí que també és una d'aquelles coses que si pot ser, doncs m'agradaria molt i em 
sentiria molt satisfeta si és així. Però entenc el seu enfado i el seu disgust.

I última paraula, la segona intervenció que cedim als grups...

Sra. Susana López.- Sí, serà molt breu.

És una mica per...

Primer senyor Collet i senyora Capdevila, us haig de fer un prec, no us ho preneu 
malament, jo sé que ho feu perquè en teniu confiança, però de la mateixa manera que 
el senyor Puig, aquí és el senyor Puig, a mi m'agradaria ser la senyora López i 
m'agradaria que qualsevol regidora sigui la senyora i el seu cognom.

Jo sé que ho feu perquè en teniu confiança i em dieu la Susana, em dieu la senyora 
Susana, però m'agradaria que el tracta... És que si no ho lluitem nosaltres no arribarem 
a allò...

Sr. Xavier Collet.- Disculpi.

Sra. Susana López.- Això és un prec que... M'ha sapigut molt greu dir-vos, però...
i sé que és per la confiança, però és que ho hem de començar a dir perquè no... perquè 
passi.

Bé, només he agafat la paraula per reiterar-me, per una mica apuntalar que nosaltres 
votem a favor d'aquest pressupost, que la postura del grup municipal socialista és 
favorable a aquest pressupost perquè entenem que recull moltes de les coses per les 
quals nosaltres volem començar a caminar perquè no podem tenir, com he dit abans, 
300 famílies sense clavegueram i, sí que és veritat que, com m'ha dit el senyor Collet, 
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això no començarà a l'1 de juny, el 17 de juny, l'1 de juliol, però sí que... no s'executarà, 
vull dir, però sí que començarà i algun moment s'ha de començar i aquesta és la 
primera pedra per tirar tot això endavant.

Això, per exemple, el tema de que es recolzin amb més força les entitats també és per 
on nosaltres volem caminar. Tenim un teixit associatiu molt fort, però que si 
abandonem acabarà caient com hem anat caiem tots.

El tema de joventut, la política per on va joventut, em va explicar a la regidora quina era 
la seva idea de futur, tot i que no serà ella qui la pugui executar, però jo m'agradaria 
poder continuar col·laborant amb ella en molts aspectes del poble perquè és un valor 
molt positiu que té aquest poble, la senyora Gállego, i aquesta manera d'enfocar la 
joventut em va agradar. I, per tant, entenem que hem de recolzar la manera que s'està 
començant a enfocar els recursos humans em sembla també correcta i tant de bo 
puguem treballar-la també en un futur en aquesta línia. 

I una cosa que vull acabar, a mi m’hagués agradat acabar amb un missatge positiu, però 
m'ho he de dir.
Tots els governs que han passat per aquest plenari han fet coses positives pel poble. I 
no es pot dir que la gent que ha estat governant no ha fet res, perquè no és veritat. Ens 
hem equivocat. Han tingut segurament més errors que en certs, però coses positives 
pel poble s'han fet tots els governs que han passat per aquest plenari. I ja està bé de dir, 
perquè no hem format part de cap govern, que ningú ha fet res en aquests últims 20 
anys ni 30, ni 40, ni 10.

No és per res, però crec que ens hem de posar una mica tots en valor i hem de posar 
una mica l'esforç que comporta formar part d'un govern i que comporta, tirant davant, 
qualsevol mínim projecte en qualsevol ajuntament, en aquest ajuntament encara no sé 
per què, hi ha una dificultat afegida.

No m'agrada, volia acabar amb una part positiva, però hi ha hagut d'acabar amb això, 
perquè és que ho sentim en cada ple, ho sentim en cada intervenció i arriba un moment 
que dius, no, tots hem fet coses positives, aquest govern també, per aquest poble i 
s'han de posar també en valor. El govern de Tots per Argentona també i quan ha 
governat Convergència, quan ha governat..., tots els governs hem fet, tots els que hem 
governat hem intentat i hem fet coses positives pel poble i ja està bé de dir que ningú 
ha fet res. 
Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Passarem a les votacions.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 8 vots a favor (Georgina Sabadell 
Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan 
Hernández, Àngel Puig Boltà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gállego Marfà i Susana A. 
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López Rico), 3 vots en contra (Josep Arenas Ponsa, Bernat Calvo Català i Cristina Maynou 
i Casanovas) i 5 abstencions (Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, 
Montserrat Matas Oliveras, Joan Martín Garachana i Juan Fco. Fragoso Escribano)
  
I no havent-hi res més per tractar, d’ordre de la Presidència, s’aixeca la sessió quan són 
les 20.28 hores, en el lloc i data UT-SUPRA que com a secretària en certifico

Vist–i-plau
La secretària L’alcaldessa 
Míriam Tenas i Camps Georgina Sabadell Simó
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